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Po-klon Prešernu!

Pisati uvodnike je gotovo poseben mik, ki ga lahko doživljajo le takšni 
in drugačni uredniki: športni pišejo o športi, politični o politiki, religi
ozni o verah, klonirani o klo(v)nih, mesečni o mesečinah...
Prav kloniranje buri svetovne duhove v zadnjem času. Je prav, ni 
prav... Težko se je postaviti na »brihtno« stran. Je pa vendarle tudi to 
■del homosapienske evolucije, ne le nedosežene človeške želje po več
nem življenju.
Sicer pa nam ga religije ponujajo v neštetih različicah. S podobnimi 
prijemi. Z mentalnim kloniranjem »iz roda v rod«. Natančno tak moraš 
biti, kot zahtevajo, če hočeš doseči večnost. Ubogljiv prinašalec dese
tine. Za vekomaj!
Bliže mi je klonirana ponudba Prešernove muze. Šele s svojo smrtjo je 
postal (ne)dosegljiv genom podalpskih prekupčevalcev narodnih vred
not. Zato je samoumevno, daje njegova smrt pravi praznik. Kulturni?! 
Svoje cime je zasejal v nepregledno število verzov, ki mu neusahljivo 
sledijo in ga nadaljujejo. Do večnosti! Ampak vendarle velja zapisati: 
pustimo pincete in epruvete laborantom, laborantkam in laboratorijem 
in zapojmo občečloveško himno: Bog živi vas Slovenke, prelepe žlaht
ne rožice...
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Huda vipavska zima
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Predsilvestrsko in silvestrsko vzdušje v sliki, manj v besedi
»Nasmeh novemu letu« se je deset dni dogajal pod platneno streho pred ajdovsko kinodvorano. Pričarali so ga vipavski folkloristi, osnovnošolci iz Ajdovščine in Vipave, Damjana 
Golavšek, Mačji kašelj, Danica iz Dobravelj, godba na pihala iz Komna, navijačice Lune, ansambel Javor, Sanda in Iče ter Dedek Mraz. Nekaj grenkobe je dodal nepoznani »osam- 
Ijenbinladn«, ki se je z »olfo« lotil šotora. Pa počakajmo prihodnjega leta. Nasmeh se bo nadaljeval v leto 2004.

Silvestrovanje v Vipavi
Krajevna skupnost Vipava je brez 
sodelovanja in finančne pomoči ob
čine, na pobudo številnih krajanov 
in nekaterih članov sveta KS, orga
nizirala tradicionalno silvestrovanje 
na prostem. Zgodilo se je v lepem 
ambientu pred graščino Lanthieri. 
Za zabavo je igral ansambel Na
nos,- ki je po mnenju kakih tristotih 
»prehodnikov« v novo leto, svoje 
delo opravil več kot odlično. Prire
ditveni prostor in njegovo spravilo 
je bilo v rokah vipavskih gasilcev,

Agroindov jurček pa je skrbel za 
toplo in hladno pijačo. Novoletni 
nagovor je prispeval predsednik 
Krajevne skupnosti Boris Ličen, s 
čim drugim kot z željami po med
sebojnem razumevanju, zdravju ter 
sreči. Ognjemet je osvetlil Glavni 
trg, rajanje je trajalo do tretje ure 
zjutraj. Morebiti, kljub zadovoljstvu 
prisotnih, organizatorji niso bili za
dovoljni z udeležbo.

BL



Tratnik gospodarstvo

Domači obrtniki do konca leta v novih prostorih

Obrtni dom v bivši 
Kovinski

a dobrih 900 obrtnikov so prostori na Prešernovi v Ajdovščini že 
2davnaj postali premajhni. Tam se pravzaprav odvijajo le operativne 
zadeve, ki se tičejo obratovanja zbornice, za vse ostale potrebe pa mo- 
rai° najemati druge, večje prostore.
Da se bo ajdovska Obrtna zbornica selili. K.ot vse kaže, pa bo obveljala 
^e'ila, se je že dolgo šušljalo, to je 

•la tudi ena glavnih točk programa 
Predsednika Petra Škapina, ob iz- 
v°litvi v začetku lanskega leta. 20. 
decembra pa se je ideja začela tudi 
okretno uresničevati, s podpisom 

Pogodbe o zamenjavi. Zbornica 
Je za prostore na bivši Kovinski 
doplačala dobrih 9 milijonov pri- 
Varčevanih tolarjev. Nove prostore 
k° zasedla do konca leta, v začetku 
Prihodnjega pa namerava odkupiti 

parkirišča in dvorišče.
Prostora bo dovolj, saj je obstoječa 
stavba kovinske, z 277 kvadratnimi 
^etri, po površini kar trikrat večja 
°d sedanjih na Prešernovi. Priprav
ljeni imajo dve varianti ureditve: po 
Prvi bi obstoječo stavbo zgolj pre
uredili za svoje potrebe in se pre-

h Ajdovščine v Šturje

druga možnost, ki predvideva pro
dajo ali oddajo pritličja za obrtne 
dejavnosti, s sredstvi od kupnine 
pa izgradnjo nadstropja za potrebe 
zbornice, saj se je že nabralo nekaj 
interesentov. Lokacija je namreč 
več kot primerna za nekatere obrtne 
dejavnosti, saj se bo na tisti konec 
Ajdovščine kmalu selil večji del' 
upravnih služb, v nekaj letih pa tudi 
policija, tam bo zrasla nova šola, 
skratka, nastal bo nov center. 
Najbolj pomembne pridobitve bodo 
dovolj velika učilnica, kjer bodo 
lahko izvajali izobraževanja in lo
čeni prostori za davčnega, pravnega 
in finančnega svetovalca, ki bodo 
omogočali zasebnost.

Upravna enota v enem 
kosu
Upravna enota Ajdovščina se bo v aprilu v kompletu preselila v enega od 
objektov bivše vojašnice Srečka Kosovela (komandna stavba). Selitev je 
bila sicer napovedana že za lansko poletje, vendar pa birokratski postopki 
zahtevajo svoj čas. Obnovitvena dela že potekajo, izvaja jih ajdovsko Pri
morje, ki bo svoj del končalo sredi marca. Najbolj razveseljujoče je, da bo 
v uovih prostorih na enem mestu kompletna uprava, torej vse pisarne, ki 
So zdaj razmeščene v treh stavbah: v prostorih sedanje občine, v prostorih 
stare občine in v prostorih nad »Štekarjem«, kar bo uporabnikom poeno- 
stavilo »tekanje od pisarne do pisarne«.

Sh

Nagrada Effie - nagrada za najučinkovitejšo komunikacijsko akcijo

Fructal »totalno« na vrhu
9. januarja je bila v Ljubljani podelitev nagrad prvega slovenskega festivala komunikacijske učinkovitosti 
Effie. Tekmovanje je po mednarodni licenci organizirala Slovenska oglaševalska zbornica. Osnovni namen 
festivala je dokazati, da naložbe v komunikacijske projekte niso strošek, temveč investicija. Nagrade so bile 
dvojne. Prejeli sojih oglaševalci, ki so s pomočjo komunikacijskih akcij presegli zastavljene cilje ter hkrati 
agencije, ki so takšne akcije pripravile.

Izmed 26 prijavljenih oglaševalskih 
akcij sta na prvem slovenskem festi
valu komunikacijske učinkovitosti 
slavila Fructal in Studio marketing, 
ki sta za učinkovitost oglaševalske 
akcije Fruc prejela prvo nagrado. 
Fructal je lansiral sadne pijače pod 
novo blagovno znamko Fruc leta 
2000. Že istega leta je »totalno zme
šan sok« presegel vsa pričakovanja, 
saj je dosegel za 31.6 odstotkov viš
jo prodajo od načrtovane. Rekord 
je bil dosežen leta 2001, ko je bil 
načrt prodaje presežen kar za 184,9 
odstotkov! Tako je postala blagovna 
znamka Fruc dinonim za najuspeš
nejše lansiranje novega izdelka v 
petih letih.
Uspeh blagovne znamke Fruc je 
rezultat idealne kombinacije štirih 
elementov trženjskega spleta: od
ličen proizvod v najmodernejši em
balaži (polnjen po najnovejši tehno
logiji), ustrezna cena, primerna in 
usklajena distribucija ter kreativna 
akcija tržnega komuniciranja. 
Fructal je sprejel odločitev za inve
sticijo v aseptično polnjenje sadnih 
pijač na podlagi rezultatov raziskav 
trga, ki so nakazovale močan trend 
rasti sadnih pijač. V tem segmentu 
so ga na slovenskem trgu ogrožala 
podjetja, katerih osnovna dejavnost 
ni bila proizvodnja sokov, nektarjev 
in sadnih pijač. Zato je bil uspešen 
prodor nove blagovne znamke, s ci
ljem prerazporeditev tržnih deležev 
tudi na tem področju, za Fructal še 
prav poseben izziv.
V fazi priprav na snovanje in uva
janje blagovne znamke Fruc ni bilo

nič prepuščeno naključju: v agenciji 
so pripravili tržne raziskave na po
dročju testiranja okusov pijač in 
embalaž, grafično oblikovali etikete 
in pripravili zasnovo akcije tržnega 
komuniciranja. Fructal pa je pri
pravljal tržne raziskave konkuren
ce, trendov v svetu, dobaviteljev 
opreme, izbral embalažne materi
ale (plastenko, etiketo), oblikoval 
plastenko, koordiniral aktivnosti 
aplikacije deklaracij na embalažo in 
aktivnosti tržnega komuniciranja, 
vodil PR. aktivnosti in organiziral 
predstavitve novih sadnih pijač 
kupcem.
V Fructalu so se zavedali, da je 
uvedba nove blagovne znamke za 
sadne pijače nujna. Prav tako so 
se skupaj z agencijo odločili, da 
morajo zgraditi identiteto blagovne

znamke, ki bo drugačna, »odšteka- 
na«, nekonvencionalna, pisana na 
kožo osnovni ciljni skupini - naj
stnikom. Gre za izrazito kreativno 
noto, ki je v primeru Fruca odigrala 
zelo pomembno vlogo.
Tako je dobro poznavanje trga in 
zazanavanje tržne priložnosti v 
pravem trenutku botrovalo novemu, 
kreativnemu pristopu, ki je s svoje
vrstnim sloganom »totalno zmešan 
sok«, v celoti izpolnil zastavljeno 
vizijo blagovne znamke Fruc: biti 
najbolj prepoznavna, najbolj dru
gačna in najbolje prodajana blago
vna znamka sadnih pijač.

Dragica Špende
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Glasbena trgovina HILL obvešča 
svoje stranke, da po novem 

Poslujejo na PREŠERNOVI 8 v 
AJDOVŠČINI.

NOVO! NOVO! NOVO!
Poleg glasbenih inštrumentov 
•n glasbene opreme, sedaj tudi 

izposoja DVD filmov.

z!l_ajdovščina d.o.o.\

NOVO, NOVO, NOVO!!!
OBNOVLJENI TONERJI IN 
KARTUŠE ZA VSE VRSTE 

TISKALNIKOV PO IZJEMNO 
UGODNIH CENAH.

PREVERITE!
tel.: 05/368 17 71

OBOGATIMO' ■ v
...kratke lase vam lahko podaljšamo ali 
povečamo volumen in gostoto vaših las!

pokličite 031/399 819

V Ajdovščini že deseto leto živi »Ostržek« < d.o o. >
ePe Polenta je v znam Colodijevi pravljici izrezljal Ostržka, Sandi Curk, že sedemnajsto leto poročen z ženo Mirjam, Špelin in Nežin oče iz Ajdovščine, pa je pred desetimi leti svoje- 

podjetju dal enako ime - kaže, da sta oba Ostržka še kako živa.
Sandi Curk, kako je tekla vaša 
žaPoslitvena pot ?

srednji lesarski tehnični šoli 
sem deset let delal v tovarni po- 
•štva Lipa. Tam sem opravljal 

zelo različna dela: od proizvodnjih 
0 vzdrževalnih. Kasneje sem bil 

tr' leta vodja mizarske dejavnosti 
v takratnem Gradbcno-obrtnem 
P0(Jjetju v Ajdovščini, po njenem 
stečaju pa sem pred točno desetimi 

ustanovil svoje lasno podjetje, 
b tem sem doštudiral tudi na Bio-

tehniški fakulteti, ter postal inženir 
lesarstva.

Koliko ljudi dela v vašem pod
jetju in katere so vaše glavne 
dejavnosti ?
V našem podjetju smo zaposleni 
štirje in opravljamo zaključna dela 
v gradbeništvu, predvsem oblaga
mo tla in stene. Pravzaprav lahko 
opravimo celovito obnovo stanovanj 
in stanovanjskih hiš, kar pomeni, da 
lahko izvedemo odstranitev in od-

- a s®

voz starih materialov iz stanovanj, 
zatem lahko opravimo vsa tlakarska 
dela, položimo parkete vseh vrst, 
laminate, lesene podove, keramične 
ploščice, PVC materiale kot so vi- 
nas ploščice, tapisoni... Poskrbimo 
tudi za beljenje, položimo tapete 
ipd. Nekako specializirani smo tudi 
za obnovo ali pač zamenjavo lesene
ga stavbnega pohištva, kot so okna, 
zunanja in notranja vrata. Dobavi
mo in vgradimo lahko tudi lesena 
stopnišča vseh vrst, stanovanjsko 
opremo kot so razne omare, police, 
obloge, pohištvo.

Kar precej dela za štiri ljudi...
Vsekakor. V gradbeništvu je že 
tako, da vsakdo, kdor se odloči za 
gradbeni poseg v stanovanju ali v 
hiši kjer živi, hoče spraviti svoje 
življenje v normalne tirnice čim- 
prej. Tako moramo dokaj dobro 
sodelovati z našimi podizvajalci 
elektro in strojne stroke, saj npr. pri 
obnovi stare kopalnice po potrebi

zamenjamo še električne, vodo
vodne in toplovodne instalacije. 
Koordinacija vseh vpletenih v ob
novo je tako zelo zahtevna zadeva, 
še posebej zato, ker hočemo delo 
končati čim prej.

Kdo so vaši glavni kupci ?
Do danes se jih je nabralo že čez 
petsto, velika večina so to »navad
ni« ljudje, ki so se jim zataknile oz. 
pokvarile rolete, ki bi radi zbrusili 
in polakirali dotrajan parket ipd., 
sicer pa opravljamo tudi servisna 
vzdrževalna dela za Komunalno 
stanovanjsko družbo iz Ajdovščine, 
Vrtec Ajdovščina, mizarske storitve 
za Tekstino ipd.

Na katere težave naletite kot pod
jetnik pri Vašem vsakdanjem 
delu, kakor tudi pri načrtovanju 
širjenja Vaših dejavnosti ?
Pri vsakodnevnem delu pravzaprav 
nimamo velikih težav. Tako, za 
sproti. Vzamemo jih kot sestavni

del dela in življenja. Pri širjenju 
dejavnosti pa vedno naletimo na 
težave s kadrovanjem; delavcev z 
montažnimi znanji je namreč vse 
manj, obrtniki si jih moramo pač 
nekako ustvariti sami, saj igrajo pri 
našem delu, če hočemo kvalitetno 
opravljati svoje storitve, pomembno 
vlogo delovne izkušnje, ki jih šola 
lahko da le v omejenem obsegu.
Kaj bo z Ostržkom v naslednjih 
desetih letih ?
Gotovo se bomo držali lesa kot 
osnovnega materiala, ki ga bomo 
obnavljali in vgrajevali, kakor tudi 
upamo v kratkem pospešeno izdelo
vali v naši novi mizarski delavnici v 
Lokavcu. Leseno okno je po mojem 
mnenju še vedno lepše, prijetnejše 
na otip, skratka boljše od plastične
ga. Lešje namreč naraven material, 
ob njem se prijetno počutimo, lepša 
nam prostore in če hočete - bogati 
naše okolje.
Strinjamo se! mt
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Nakup Zitoproizvoda - odlična naložba Kadar na Vipavsko pride zima...

Mlinotest po začrtani Sneg je biiiil, sneeeeg...!
Prvi januarski dnevi se bodo v zgodovino zgornje Vipavske doline zapisali tudi po hudi zimi. Snežilo je kot 
za stavo, temperaturo pa je še zniževala huda burja, ki je sneg nametavala v visoke zamete. Poti in ceste so 
bile komajda prevozne, Cestna in Komunalna služba pa bolj ali manj nemočni v bitki z vremenom.

24. januarja je ajdovski Mlinotest zaključil z lani jeseni začeto akcijo 
prevzema Karlovškega Zitoproizvoda. V lasti ima 87,40 odstotkov del
nic podjetja, kar je dovolj za nemoteno upravljanje podjetja.
Za nakup podjetja so odšteli 700 
milijonov tolarjev, toliko so tudi 
nameravali, vsekakor pa je ta vsota 
bistveno nižja od nominalne vred
nosti hrvaškega pekarskega pod
jetja. Žitoproizvod namreč posluje 
pozitivno, je nezadolžen in ima 
velik tržni delež na Hrvaškem. 200 
tam zaposlenih bo obdržalo delo. 
Že v aprilu namerava Mlinotest v 
Žitoproizvodu dopolniti pekarsko 
dejavnost s programom svežih pol
njenih testenin, ta investicija bo 
vredna okoli 250 milijonov tolarjev. 
Vsekakor pa od kupljenega podjetja 
pričakujejo nadaljno rast, predvsem 
pa donosnost. Ime Žitoproizvod bo 
ostalo, medtem ko bodo proizvodi 
Mlinotestovih blagovnih znamk. 
Nova pridobitev jim bo omogočala 
tudi precej lažje trženje in distri
bucijo ostalih izdelkov, tako na
meravajo na hrvaški trg v večjem 
obsegu prodreti predvsem s suhimi 
testeninami.
Na drugi strani pa je Mlinotest 
konec januarja izpeljal prodajo Me- 
šalnice močnih krmil družbi Jata 
Emona. Tudi ta posel, vreden 320 
milijonov tolarjev, je del začrtane 
strategije, ki narekuje predvsem 
širjenje v pekarstvo, medtem ko je 
Mešalnica zavzemala premajhen 
tržni delež. Vodstvo podjetja se je

zavzelo za socialno varnost zapo
slenih, ki bodo vsi obdržali delavna 
mesta, pravzaprav gre pri prodaji 
zgolj za prevzem lastništva, pro
izvodnja pa bo tekla po ustaljenih 
tirih.
Skupaj z 200 delavci iz hrvaškega 
Žitoproizvoda ter seveda vseh osta
lih enot (v Ajdovščini, Ljubljani, 
Škofji Loki, Kopru ter še dvoje 
podjetij na Hrvaškem) Mlinotest 
zaposluje 820 ljudi. Letno proizve
dejo okoli 17 tisoč ton kruha (11 v 
Sloveniji, 7 na Hrvaškem), zgieljejo 
okoli 30 tisoč ton pšenice, izdelajo 
7 tisoč ton suhih in 500 ton svežih 
testenin. Če vzamemo za razmerje 
140 tisoč ton kruha, kot ga menda v 
letu dni pojemo Slovenci, potem je 
Mlinotestov tržni delež na vseslo
venskem trgu približno 10 odstot
kov, v lokalnem smislu pa tudi 60 
odstokov in več. 12 odstotkov celo
tne realizacije izvozijo, na Švedsko, 
v Rusijo in ZDA gre skoraj polovica 
izdelanih testenin.
Mlinotest ima velike načrte tudi za 
prihodnost. Vodja uprave, David 
Nabergoj, pravi, da je strategija 
podjetja '»kupiti dobro podjetje, 
primernega obsega in ga z največjo 
možno sinergijo vključiti v sistem 
Mlinotesta«, 
sh

Cestna služba je takoj reagirala, če
prav pluženje in posipanje ni dosti 
pomagalo. Na Gori, kjer so razmer 
vajeni, se niso ustrašili niti štiri me
trskih zametov. Več zapletov je bilo 
v dolini, kjer narava redko nasuje 
tako obilnih snežnih padavin.

V še večji zagati se je znašla Ko
munalno stanovanjska družba. V 
prvih nekaj urah so porabili vso 
zalogo soli in peska za posipanje,

pa še zdaleč niso uspeli očistiti vseh 
lokalnih cest. Pestilo jih je tudi po
manjkanje mehanizacije, saj na Vi
pavskem snežne pluge potrebujemo 
le vsakih nekaj let. V slabem tednu 
dni so po zgornji Vipavski dolini 
raztresli skoraj 65 ton materiala 
proti poledici, brezplačno so ga de
lili tudi Krajevnim skupnostim, ki 
so same poskrbele za varnost na po
teh po vaseh in zaselkih. Prebivalci 
Lokavca so bili zaskrbljeni zaradi

plazu, delno je preplah povzročila 
tudi sirena, ki se je oglasila zaradi 
tehnične napake, ki jo je povzročila 
burja. Kljub temu pa v tistem tednu 
ni bilo razloga za strah, saj je spod
nji del plazu zamrznil.

Huje so jo skupili v Domu starejših 
občanov, kjer jim je burja odtrgala 
vhodna vrata v atrij. Na pomoč jim 
je takoj priskočila Civilna zaščita. 
V oddelku Zdravstvenega doma v 
Vipavi je zamrznilo vhod, v am
bulantah in na urgentni službi pa 
niso beležili posledic poledenelega 
vremena. Šole so bile polovično za
sedene, pred vremenom pa so kloni
li tudi vozniki, ki niso vajeni voziti 
v takšnih razmerah. Kot je običajno 
ob močni burji, je ob regionalni ce
sti obtičalo nekaj tovornjakov.

Kljub vsemu je bilo razburljivo do
živetje, s katerim nam je postregla 
narava, na svoj način lepo. Če ne 
drugega, so si otroci tudi v Vipavski 
dolini lahko privoščili nekaj kratkih 
uric pravih zimskih užitkov.

Sh

Solidarnost še ni zamrla

Ko se je vreme delno umirilo, so v Vipavi organizirali akcijo čiščenja snega na eni od ulic naselja Na 

hribu. Pobudo je dala krajanka z Manč, katere mama živi v ulici, ki je tako ozka, da jo strojno ne morejo 

očistiti. Ostarelih in nezmožnih za trdo delo pa je tudi večina njenih sosedov. Akcije se je udeležilo okoli 

15 predvsem mlajših Vipavcev, prišli pa so tudi krajani Lož in Manč. Sodelovala sta dva predstavnika 

občinske uprave, predstavnikov Krajevne skupnosti pa ni bilo. V dobri uri in pol so s pomočjo soli, ki 

jo je prispevala Komunalno stanovanjska družba, očistili ulico od Zuntove jame proti semenišču. Kot je 

povedal župan Ivan Princes, bi ukrepali že prej, če bi vedeli za težave. Vsekakor pa je pobuda vredna raz

misleka za naprej. Občina bo podprla vse tovrstne pobude pomoči in solidarnosti.
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Komunalno stanovanjska družba d.o.o. 
AJDOVŠČINA

Goriška cesta 23b 5270 Ajdovščina
Telefon: 05-365-97-00
Telefaks: 05-366-31-42 AJDOVŠČINA

E-mail: ksda.tajnistvo@siol.net

OBVESTILO OBČANOM 

VREČKE ZA KOMUNALNE ODPADKE

Občane obveščamo, da bomo komunalne odpadke, ki se 
občasno pojavijo odloženi v vrečkah poleg individualnih 
posod za odpadke, pobirali samo, če bodo odloženi v
tipskih 50 1 zelenih vrečkah.
Vrečke so v prodaji na blagajni Komunalno stanovanjske 
družbe d.o.o. Ajdovščina.
CENA VREČKE VKLJUČUJE STROŠKE ODVOZA 
IN ODLAGANJA KOMUNALNIH ODPADKOV.
Nov način odlaganja odpadkov velja od 1.1.2003 dalje.

KSD d.o.o. AJDOVŠČINA

Krvodajalska akcija - 7. februarja v 
Kulturnem domu v Ajdovščini

Akcija bo potekala med 7.00 in 13.00 uro. Vabljeni vsi, tako red
ni krvodajalci, kot tisti, ki to želijo še postati. Kri lahko daru
jejo, če se počutijo dobro in so stari od 18 do 60, oziroma moški 
do 65 let. Vsaka kapljica krvi je dragocena, saj je kri še vedno 
nenadomestljivo zdravilo.
Redni odvzemi krvi dvakrat tedensko potekajo v bolnišnici v 
Šempetru, na Oddelku za transfuziologijo in sicer vsak torek 
med 8.00 in 12.00 ter med 14.00 in 16.00 uro in vsak petek med
8.00 in 12.00 uro.
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Novo ime na lokalni ajdovski politični sceni

Barbara Krtelj o lokalni politiki, kot 
jo vidi sama
Barbara je ena od »frišnih« ajdovskih občinskih svetnic, ki je navzlic mladosti (šteje okrogla tri desetletja) 
2 odločnim nastopom in argumentiranim zagovarjanjem svojih stališč presenetila že na predvolilnih sooče- 
njih. Da ne bo pomote, Barbara ni najmlajša članica ajdovskega Občinskega sveta, po mladosti jo prekaša 
njon kolega z liste Prepih, Bojan Blažko. Nasploh je starostna struktura svetnikov v Ajdovščini kar za pov
prečnih 7 let mlajša od prejšnjega mandata. Po Barbarinem mnenju je to dobro, pozitivna pa je tudi večja 
ženska ekipa, čeprav Barbara meni, da je prezgodaj napovedovati vlogo, ki jo bodo odigrale dame v tem 
svetniškem mandatu. Na vprašanje, kaj meni o pisani sestavi sveta (sestavljajo ga predstavniki kar 11-ih 
'■st), odgovarja, da bo zaradi različnosti potrebnih veliko kompromisov, na drugi strani pa bo prav zaradi 
tega ugodeno več željam. V nadaljevanju pa še nekaj odgovorov mlade in odločne Barbare Krtelj, sicer tudi 
mentorice PUM-a.

Barbara, zakaj v politiko?
Že nekaj let aktivno spremljam 
družbeno življenje ajdovcev, lokal
na politika me zanima predvsem 
v smislu sprememb na področju 
sociale in s tem v zvezi tudi mladin
ske problematike. Institucionalna 
Ponudba pomoči mladim je slaba, 
tako za konkretne težave, kot tudi 
Problematike prostorov za dejav

nosti mladih. Pričakujem, da bom 
imela večji dostop do informacij, 
delni vpliv na dogajanje v družbe
nih dejavnostih v občini, predvsem 
pa tudi možnost izražanja lastnega 
mnenja.

Prva seja je za tabo. Pričakovanja 
in vtisi?
Predhodne informacije so kar de
ževale, zato so bila pričakovanja 
precej realna. Kljub temu me je 
presenetila polemika na račun po
litičnih opredelitev, ogromno (pre
več) zapletov pa je bilo tudi okoli 
procedure, čeprav je na koncu seja 
stekla tako, kot je bilo zamišljeno 
(brez upoštevanja proceduralnih 
zahtev). Vendarle pa vzdušje ni bilo 
napeto in, če že mora obstajati poli
tična premoč, potem naj tako pač 
bo. Morda je nekoliko moteče, da so 
si najmočnejše stranke porazdelile 
večino vodilnih funkcij v organih 
sveta, saj se eno in isto ime pojavlja 
celo na več vodilnih položajih. Tudi 
manjše stranke imajo željo po funk
cijah saj bi jim vodstveni položaji

dali moč, ki je zaradi premajhnega 
števila mandatov v svetu nimajo.

Po duši nisi politik, kaj meniš o 
političnih opredelitvah na koali
cijo in opozicijo v svetu?
Meni osebno ta delitev ni blizu, 
tega je dovolj na državnem nivo
ju. Lokalna politika ima opravka 
s konkretnimi temami, svetniške 
odločitve pa bi morale temeljiti na 
razumski presoji. Lahko pa dodam, 
da so bila predhodna usklajevanja 
svetniških skupin glede proračuna, 
po prvi seji, prijetno presenečenje. 
Debate so bile konstruktivne, in 
dosti manj politične v primerjavi s 
podobnimi na seji. Predvsem sem 
bila zelo zadovoljna s podporo vseh 
svetniških skupin glede problema
tike zasvojenosti od prepovedanih 
drog. Upoštevali so moje predloge, 
tako, da se lahko pohvalim že s prvo 
»zmago«, saj bo ena od proračun
skih postavk tudi tej problematiki 
namenjala nekaj denarja.
Upam, da bo delo tudi y naprej po
tekalo na tak način. sh

Odločbe DURS-a o odmeri nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča v občini Vipava

Vipava naj bo enako 
Ajdovščina
V januarju 2003 so v gospodinjstva, k zasebnikom, ki opravljajo 
dejavnost in k pravnim osebam v občini Vipava, začele prihajati od
ločbe Davčne uprave RS o odmeri nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišča.
Visoki zneski so presenetili za
sebnike in pravne osebe, lastniki 
stanovanjskih hiš pa med seboj 
primerjajo odločbe in se sprašujejo, 
zakaj so naselja točkovno različno 
obremenjena.

Različne obremenitve nepremičnin 
po naseljih so določene z odlokom 
o nadomestilu za uporabo stavbne
ga zemljišča, ki deli občino na tri 
cone:

I. cona: ureditveno območje Vipa
va in Podnanos
II. cona: ureditveno območje nase
lij Vrhpolje, Duplje, Zemono, Slap, 
Gradišče pri Vipavi, Lože, Manče, 
Goče, Erzelj, Podraga, Poreče, Pod- 
breg, Orehovica, Hrašče, Podgrič in 
Lozice
III. cona: ureditveno območje na
selij Sanabor in Nanos

Cone so bile določene glede na 
podobne življenjske pogoje - stan
dard v naseljih, ki so vključena v 
posamezno cono, pri čemer je bila 
upoštevana opremljenost z javno 
komunalno infrastrukturo.

vršin pravnih oseb in zasebnikov,' 
ki opravljajo dejavnost, Občina 
Vipava že pripravlja spremembe 
odloka.
Strinja se namreč z ugotovitvami 
in pripombami, da so odstopanja v 
razmerju med obremenitvijo stano
vanjskih površin in poslovnih povr
šin prevelika. Spremembe se bodo 
zato nanašale predvsem na vzposta
vitev bolj enakovrednega razmerja 
v obremenitvi uporabnikov, sledile 
pa bodo tudi cilju, da se odmera 
nadomestila za uporabo stavbnega 
zemljišče približa višini odmere v 
občini Ajdovščina.

Obveznosti, ki so bile uporabnikom 
stavbnih zemljišč naložene s pre
jeto odločbo DURS-a za leto 2002, 
ostanejo v veljavi in občina tudi 
glede višine odmere pri poslovnih 
dejavnostih ne more ukrepati za 
nazaj, razen v primerih, ko je po
trebna uskladitev površin. V takih 
primerih morajo občani ravnati v 
skladu s pravnim podukom na od
ločbi. Za vse informacije v zvezi s 
tem, se lahko obrnejo na občinsko 
upravo (g. Jež).

V zvezi z obremenjevanjem po- Župan
slovnih prostorov in zunanjih po- Ivan Princes

2.706.205.403,00 - se ne sliši slabo

Proračunska seja 
ajdovskih svetnikov
Ajdovska občinska uprava je v teh dneh v znamenju priprav na drugo 
redno sejo Občinskega sveta, napovedano za četrtek pred kulturnim 
Praznikom. Nervoza je upravičena, saj je med ostalim na dnevni red 
uvrščen tudi proračun.

planu naj bi se v občinsko blagaj
no letos nateklo 2.706.205.403,00 
tolarjev, porabili pa naj bi jih za 
okoli 180 milijonov več. Velik del 
sredstev je razdeljenih z obljubami 
'n obveznostmi s prejšnjega man
data. Letos se bodo tako nadalje- 
vale investicije v telovadnico eolske 
š°le, vodovod Gora, zdravstveni 
dom in lekarno ter dom krajanov v 
Ajdovščini. Zato pa bo zategovanje

pasu potrebno pri drugih izdatkih. 
No, končno besedo bodo povedali 
svetniki. Veliko se jih prvič spo
pada z zajetnim gradivom in odlo
čitvami, ki bodo vplivale na razvoj 
občine Hkrati pa je tokratna politič
na struktura sveta jasno začrtana. 
Dejstvo je, da je želja in potreb v 
vsakem primeru več, kot je denarja.

Sh
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Veroi inženiring in storitve d.o.o. Ajdovščino pooblaščeni prodajalec

fel.: 05 368-10-40: GSM.: 040 840-940, 040 410-560: E-pošta: verai@siol.net

POOBLAŠČENI PRODAJALEC SI.MOBILOVIH STORITEV
PAPIRNICA

GROSISTIČNA PRODAJA PISARNIŠKEGA MATERIALA 
FOTOKOPIRNICA

PRILOŽNOSTNA SIMPATIČNA DARILA 
ELEKTROIN STALACI JE

PAPIRNICA

Vei-onika

Z zidom deloma ujeli in polepšali hudournik

Bela z novim zidom med dvema 
mostovoma
V letu 2002 je podjetje Soča za
čelo z izgradnjo obrežnega zidu 
hudournika Bela v Vipavi. Zid je 
bil solidno in sorazmerno hitro 
zgrajen. Tako je levi breg potoka, 
med obema mostovoma, dobil 
novo, lepšo podobo.

Občina Vipava je za dograditev v 
višino cestišča in postavitev ograje 
prispevala 3 milijone tolarjev.

Za dokončanje parkirnega prostora 
in nasaditev dreves je v proračunu 
za leto 2003 predvidenih še dodat
nih 2,3 milijona.

Boris Ličen

Na območju bivše Čebelice v Vi
pavi raste nov bencinski servis. 
Pogodba med Petrolom in občino 
o preselitvi starega servisa je bila 
podpisana lani, z deli so začeli v 
decembru, končali pa naj bi jih 
predvidoma konec maja. Trenutno 
je na magistralni cesti mimo grad
bišča polovična zapora, promet 
urejajo semaforji. V pogodbi je 
določena tudi sanacija obstoječega 
servisa. Zemljišče bo prešlo v last 
občine, ki tam načrtuje razširitev 
parka, oziroma ohranitev okolja, 
kot je bilo v času grofa Lanthierija.

Sanda Hain
•c
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Prišel bo čas, ko bomo mogoče vsi ljudje, živeči na 
zemlji, samo še kloni

Danilo Zavrtanik - 
človek in znanstvenik
Rojen 15. Avgusta 1953 v Solkanu. 1965 su-Ste Zavrtaniki preselili v Aj
dovščino. Spominja se Nove Gorice in pravi: »... seveda se je spomnim, 
Nove Gorice, pravzaprav je takrat še ni bilo. Bila je le Kidričeva ulica, 
kot nekakšno letališče se je zdela, drugo je bilo prazno, razen občinske 
stavbe...«
Osnovno šolo in gimnazijo je dokončal v Ajdovščini, zelo mlad se je 
oženil s Pio, vzrok - sin Marko.

Zakaj si se odločil za študij fizi
ke?
Težko vprašanje. Če se prav dobro 
spomnim, sem se s fiziko prvič 
srečal v osnovni šoli, nekje je pi
salo »Kaj boš, ko boš velik« in sem 
si rekel, da bom fizik. Čeprav si 
takrat še sploh nisem predstavljal, 
kaj to je. V tistih časih se je začelo 
govoriti o atomski bombi, atomski 
energiji, o Einsteinu, kar me je kot 
otroka fasciniralo. Kasneje je ideja 
popolnoma izginila, v gimnaziji 
nisem vedel kaj bi, naravoslovno 
usmerjen pa sem vsekakor bil.

Zakaj v študij fizike osnovnih del
cev, kaj to sploh pomeni?
Slovenija je takrat začela projekt 
izgradnje linearnega pospeševalni- 
ka, za kar je bilo razpisanih dosti 
diplomskih tem. Kasneje se je iz
kazalo, da za tak projekt še zdaleč 
ni bilo dovolj denarja. Padla je od
ločitev, da nadaljujem študij fizike 
osnovnih delcev na mednarodenem 
centru v Ženevi v Švici. Tudi moja 
diploma je bila povezana s to temo. 
Kasneje sem dobil zaposlitev na In
štitutu Jožef Štefan, ki pravzaprav 
ni bila povezana z mojo diplomo, 
bolj z radioaktivnostjo. Takrat sem 
delal na reaktorju v Podgorici.

Osnovni delci peljejo nazaj, v roj
stvo vesolja...?
To je zanimiva zgodba, mi išče
mo strukture materije na najbolj 
elementarnem nivoju. Študiramo, 
kakšni so osnovni gradniki snovi, 
na subnuklearnem nivoju. Za to 
potrebujemo pospeševalnike, ki 
pospešijo delce do visokih energij. 
Višja energija ko je, bolj lezemo 
nazaj v zgodovino vesolja. V za
četku nastanka vesolja je bilo le-to 
zelo skupaj. Takrat so delci imeli 
zelo visoko energijo. Vemo pa, da

se vesolje stalno širi. Višjo energijo 
ko v laboratoriju dobimo, bliže smo 
resnici o začetku vesolja.

Delavne izkušnje, pozitivne, ne
gativne, tvoji vtisi...
Imel sem srečo. Takrat, ko sem se 
odločal za podiplomski študij, sem 
delal na inštitutu J. Stefan. Kasneje 
sem bil kar nekaj časa v tujini, ob
časno, največ pa skupaj 5 let - več
ino v Ženevi. Zanimivih je bilo tudi 
nekaj mesecev na univerzi v Oxfor- 
du v Angliji. Vračanje v Slovenijo je 
nekako sovpadalo s časom njenega 
osamosvajanja. Ko sem prišel nazaj, 
sem od takratnega ministra za zna
nost, konec 91-ega, dobil ponudbo 
za vodenje inštituta J. Stefan. Časi 
so bili primerni za vsakršne izzive.

Kaj pomeni vodenje take ustano
ve: več politike ali več stroke?
Funkcija direktorja je gotovo manj 
strokovna kot funkcija raziskovalca. 
Zmanjkuje časa za raziskovanje, ker 
se moraš ubadati z vodstvenimi, ad
ministrativnimi in političnimi po
sli. Zanimivo je bilo, takrat smo vsi 
verjeli, da je pred nami ena velika 
transformacija družbenih dogajanj. 
To se mi je zdel velik izziv, ker je 
tudi slovenska znanost je potre
bovala veliko transformacijo, nov 
generator. Imenitno je bilo postati 
šef največjega, najbolj slavnega 
slovenskega inštituta, čeprav sem 
dobil veliko ponudb od vsepov
sod, tudi iz tujine, že ko sem delal 
v Ženevi. Ko človek enkrat dobi 
renome na znanstvenem področju, 
se te ljudje hitro spomnijo. Najbolj 
zanimiva izkušnja je bilo povabilo 
ugledne ameriške univerze za pod
predsedniško mesto, ki sem ga za
vrnil. Čez nekaj dni pa je prispelo 
prijazno pismo, z opravičilom, naj 
ne bom užaljen, če so mi ponudili

prenizko službo, češ, da je na voljo 
tudi mesto predsednika univerze. 
Vendar pa smo takrat že uspešno 
zaganjali Politehniko.

Odkod ideja za fakulteto o okolje
varstvenih znanostih?
Ta zgodba je zanimiva. Sodi v 
takratno politiko inštituta. Ena 
pomembnejših vizij takratnega 
vodstvenega tima je bila decen
tralizacija slovenske znanosti, pri 
tem pa naj bi inštitut odigral glavno 
vlogo. Ustanavljala so se regionalna 
središča, ki bi decentralizirala na 
eni strani znanost, na drugi strani 
pa dala inštitutu večjo politično 
moč. Eden od projektov je bil tudi 
postavitev visokošolskih inštitucij.

Zakaj prav Fakulteta za okolje
varstvene znanosti?
Slo je za strateško odločitev. Var
stvo okolja je področje, ki ga no
bena druga visokošolska ustanova 
takrat ni pokrivala, hkrati pa pro
blematika, pomembna za vse ev
ropske države. Lažje je bilo dobiti 
podporo doma in v tujini. Tako se 
je začelo. Leta 1995. Takrat so bile 
ambicije manjše, potem, s koncem 
mandata direktorja na inštitutu J. 
Stefan, leta 1996, sem se odločil, 
da prevzamem to mlado ustanovo 
in ambicije so rasle.

In kako, da v Novi Gorici?
Delali smo visokošolsko inštitucijo. 
Ocenili smo, da bo v Ljubljani več 
težav, Štajerska je bila že pokrita 
z drugo slovensko univerzo. Do
lenjska se nam vsaj kratkoročno ni 
zdela perspektivna za kaj takega. 
Ostala je Primorska med Koprom 
in Novo Gorico, ki je dajala slutiti 
veliko perspektivo, Podprlo nas je 
tudi lokalno vodstvo. Zanimivo, 
kako je župan Črtomir Špacapan 
sprejel našo idejo. Na sestanek smo 
prišli polni predlogov, projektov, 
elaboratov in podobnih potrebnih 
detajlov, on pa je po 15 minutah 
pogovora dejal: »Veste kaj, vseh teh 
podrobnosti prav nič kaj dosti ne 
razumem, ampak se mi zdi ideja 
tako fajn, naj bo kar pri nas.« Takrat 
je zadoščala podpora Nove Gorice, 
z leti pa preraščamo ožji goriški 
prostor in se skušamo ugnezditi v 
širše okolje. Hvala ajdovski občini 
za zemljišče na Otlici. Projekt je 
dokončan, načrti narejeni, finančno 
pokritje je zagotovljeno. Prepričan 
sem, da bomo spomladi, v maju, »v 
Sibiriji« odpirali prvi observatorij v 
Sloveniji za raziskave visokih plasti 
atmosfere.

Danilo, primorska univerza 
- ravnokar smo jo dobili...
Dobili smo koprsko univerzo. Na
lepka v imenu ne sme zavajati. Gre 
za politično odločitev parlamenta, 
da se državna univerza ustanovi 
v Kopru, z vključitvijo fakultet in 
visokošolskih ustanov s koprskega. 
Nič nimam proti, zdi se mi prav, 
da je nastala, ker je obalni prostor 
izpostavljen tako narodnostno kot 
ekonomsko. Odlok pa v tem trenut
ku ni rešil problema, oziroma dol
goročnega razvoja visokošolstva na 
Primorskem, končno Gorica ima 
in tudi zasluži svoj visokošolski 
center.

Politehnika se pravzaprav kaj 
dosti ni vtikala v polemike okrog 
nove univerze...
V začetni fazi pogovorov o primor
ski univerzi (dobri dve leti nazaj) 
smo jasno povedali, kakšen koncept 
pričakujemo. To je koncept dveh 
univezitetnih središč, kot samo

stojnih ustanov. Pa ne gre za našo 
lastno pogruntavščino, ta sistem 
fantastično deluje v Ameriki. Bili 
smo mnenja, da je za primorsko 
to dobro. Koper je od Nove gorice 
oddaljen toliko kot Nova gorica od 
Ljubljane - da ne govorimo o Vi
pavski dolini, ki ima do obeh krajev 
enako daleč. Od tod naš predlog. 
Vendar je prihajalo do vse večjih 
pritiskov, da je treba narediti kla
sično univerzo s sedežem v Kopru 
in podružnico v Novi Gorici. To je 
bilo za Politehniko in Novogoričane 
nesprejemljivo, zato smo se v neki 
fazi odločili, da te neplodne po
govore ustavimo in počakamo na 
razplet.
Zdaj se spet govori »vse sorte«, ven
dar naš koncept ostaja isti.

Govori se o tem, da bi sedež uni
verze postavili v Sežano...
Tipične neumnosti ljudi, ki z vi
sokim šolstvom nimajo nobenega 
stika. Ne predstavljam se, da bi 
sedež ljubljankse univerze postavili 
na Vrhniko ali v Trebnje. Potecira- 
nje, kje naj bo sedež, ni pomembno. 
Pomembna je prava notranja orga
nizacija s samostojnimi središči. Če 
čisto preprosto povem. Če bi bili 
univerzitetni središči pravni osebi, 
potem je sedež središča Nova gorica 
v Novi gorici, Kopra pa v Kopru. To 
je tisto, kar imajo danes moderne 
univerze v svetu.

Ti si predvsem znanstvenik. Pro
blem kloniranja s stališča znan
stvenika in človeka...
Možnost kloniranja je posledica 
razvoja znanosti v 20. stoletju. Že 
takrat je postalo popolnoma jasno, 
da bomo z napredkom znanosti v 
to smer prišli tudi do tega nivoja 
znanja, da bomo znali reproducirati 
človeka. Znanstveno razmišljanje, 
recimo, je podobno, kot pri raz
iskovanju atomskega jedra. Takrat 
znanstvenik ne razmišlja, kako bo 
to vplivalo na praktično življenje. 
Spoznavanje jedrske energije je bil 
ključen korak v zgodovini člove
štva, to znanje je prineslo jedrske 
centrale, široko uporabo v medicini, 
seveda pa je prišlo tudi do najbolj 
krute variante: uničevanje človeka. 
Po mojem mnenju smo pred podo
bno dilemo. Na eni strani velika 
želja spoznati mehanizme človeka 
do te mere, da se lahko reproducira 
v laboratoriju, na drugi strani pa di
lema, kaj to pomeni v sociološkem 
in etičnem smislu. Tudi v najbolj 
rožnati varianti sije težko predstav
ljati kaj klon je. Biološko je to bitje 
z vsemi notranjimi lastnostmi člo
veka. Ampak ostane tisti občutek, 
da je klon, da ni človek. V etičnem 
smislu je moje osebno mnenje, da 
v tem trenutku ne kot družba, ne 
kot posamezniki nismo zreli spre
jet možnost, da je človek sposoben 
»izdelati« človeka.

Je tudi to evolucija?
Nedvomno. Kolikor se spoznam, 
oziroma, kolikor mi moji kolegi 
biologi razlagajo, tudi znanje še ni 
tako daleč, da bi bilo res v nekem 
smislu etično poskuse kloniranja 
že izvajati. Kot naravoslovcu in 
znanstveniku pa mi je popolnoma 
jasno, da človeštvo mimo tega ne 
bo moglo iti. Prišel bo čas, ko bomo 
mogoče vsi ljudje, živeči na zemlji, 
samo še kloni. Temu se najbrž ne bo 
dalo izognit. To je naravna človeška 
evolucija, ki bo šla v to smer. Upa
mo lahko samo to, da v tem času, ko 
se biološke znanosti in tehnike klo
niranja še razvijajo, začnemo resno 
razmišljat o etičnih, moralnih,

socioloških in drugih posledicah 
kloniranja za družbo, tako, da bomo 
na to »strašljivo« možnost priprav
ljeni. Razvoja se ne da ustaviti, to 
je čisto naraven razvoj človeškega 
uma, človeške znanosti. Tega se na 
dolgi rok ne da prepovedati, ker se 
bo kljub temu zgodilo. Verjetno pa 
je prepoved kloniranja danes, ko 
biološka znanost in tehnike kloni
ranja še niso dovolj razvite ter pod 
kontrolo, smiselna.

»Vizionarji« so o tem že pisali. 
Kje so meje med znanostjo in lite
raturo, umetnostjo?
Kolikor se na prvi pogled zdi, da 
so to strašansko različne discipline: 
pisanje knjige, znanstveno delo, 
slikanje - imajo pa tudi močno 
skupno korenino - človeško ustvar
jalnost, ki je vedno brezmejna. Če 
hoče človek ustvarjati, mora po 
domače rečeno, nekaj spustiti na 
pašo. Zato me nič ne čudi, da so 
pravzaprav vsa velika odkritja, 
govorim predvsem v tehnološkem 
smislu, bila zmeraj prej napoveda
na v znanstveni fantastiki. Zakaj, 
zato, ker umetniki lahko še laže 
kot znanstveniki spustijo misli na 
nepregledne pašnike. Mi znanstve
niki smo vezani na neka strokovna 
dognanja, predznanja, matematiko, 
omejeni v razmišljanju. Znanstvena 
fantastika je bila meni zanimiva kot 
znanstveniku, ne zgolj kot zabavna 
literatura. Dobre zgodbe so napove
dale revolucionarna odkritja.

Tudi ti si malo umetnika: glasbe
nik, igral si pikolo flavto, kitaro, 
skupaj smo recitirali, obstaja 
povezava umetnik - vrhunski 
znanstvenik?
Imam pač to srečo, da imam posluh, 
s tem se lahko naučiš igrati inštru
ment, zapoješ. V mladih letih sem 
se dosti ukvarjal z glasbo, preizku
sil sem razne glasbene inštrumente, 
kasneje pri Vodopivcih pel. Mislim 
da je nekaj na tem. Poznani dosti 
fizikov, ki imajo talent za glasbo.

Športnik?
Ja, šport, v mladih letih... ja, šport 
je bil, nekaj talenta sem imel. V 
tistih časih je bil v Ajdovščini kar 
spodoben rokometni klub, ekipa na 
nivoju - dobra klapa. Malo manj 
dosežkov in malo več zabave. Z ro
kometom sem se tudi kasneje dosti 
časa ukvarjal rekreativno, do poznih 
30-ih let. Še v Franciji sem igral 
celo v ligi. Malo sem pretiraval, kot 
se spodobi za človeka, ki predolgo 
vztraja in staknil poškodbo kolena, 
ki danes ni več v stanju prenesti niti 
desetine rokometne tekme. Zadnje 
čase z ženo dosti biciklirava. Zdi se 
mi »fajn« šport, tudi kam prideš. Po 
novem pa me navdušuje badminton, 
zanimiv eksploziven šport, ki ne 
zahteva prevelikih obremenitev, a 
te pošteno razgiba.

Vic...
Rad se smejem, rad duhovičim, ko
nec koncev so mi v gimnaziji pravi
li »radio«. Vicev pa ne znam.

Pod Latnikom klepetal Iče

RADIO
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Aktivnosti na uvajalnih programih CRPOV 
Vipavski Križ in CRPOV Planota Nanos se 
nadaljujejo

Pomemben interes in 
volja krajanov
Programa celostnega razvoja podeželja in obnove vasi, ki sta se v no
vembru lanskega leta pričela izvajati v obeh občinah v zgornji Vipav
ski dolini, se nadaljujeta. Po prvih srečanjih obeh projektnih svetov 
■n predstavitvah programov vaščanom, ki so vključeni v projekt, so 
v Razvojni agenciji ROD pripravili vprašalnik, s katerim se bodo v 
mesecu februarju odpravili do gospodinjstev v krajih PODGRIČ, NA
NOS in SANABOR, v ajdovski občini pa v VIPAVSKI KRIŽ, PLAČE
in MALE ŽABLJE.
Na ROD-u se zavedajo, da je za 
kvalitetno pripravljen razvojni pro
gram posameznega območja nujen 
osebni stik z njegovimi prebivalci, 
saj je to priložnost, da sami izrazijo 
svoje želje, ideje in videnje razvoja 
lastnega kraja. Analiza dobljenih 
Podatkov bo prva smernica za 
nadljni razvoj posameznih naselij, 
Pa tudi informacija o potrebah po 
svetovanjih in delavnicah, ki bodo 
Potekale sočasno z nastajanjem 
razvojnega programa. Dokument

bo izdelan do novembra, najprej ga 
bosta potrdila oba Občinska sveta, 
potem pa bo poslan v presojo na 
pristojno ministrstvo. V naslednjih 
letih bo moč na podlagi izdelanega 
razvojnega dokumenta sodelovati 
na razpisih iz področja CRPOV, bo
disi v smislu pridobivanja sredstev, 
ali pa pridobivanja drugačne vrste 
konkretne pomoči pri razvoju po
deželja in vasi.

Suzana Ž. FERJANČIČ

POVABILO K SODELOVANJU
Razvojna agencija ROD iz Ajdovščine sodeluje pri projektu Sviloprejstvo 
na Vipavskem. Želeli bi čim več gradiva in morebitnega materiala na to 
temo. Veseli bodo, če se jim boste z vašimi informacijami oglasili na tele
fon 365-36-00 ali pa osebno, na Gregorčičevi v Ajdovščini.

Sofinancirana svetovanja malim in srednje velikim
podjetjem - vavčer
V lanskem letu je, po vavčerskem 
sistemu svetovanja, ki ga izvaja 
Razvojna agencija ROD, na podro
čju Obrtne zbornice Ajdovščina ko
ristilo sofinancirana svetovanja 155 
Podjetnikov in kmetov. Po odzivu 
sodeč je sistem zaživel. Po večini 
so bila svetovanja, ki sojih izvajali 
svetovalci specialisti, financirana v 
višini 50 %, za nekaj potencialnih 
novih podjetnikov pa 100 %. V 
sistem se je vključilo tudi veliko 
Podjetnikov, ki svetovanja izvajajo 
'n so tako pridobili status svetoval
ca specialista v okviru vavčerskega 
sistema svetovanja. Področja sveto
vanj, ki so se izvajala, so bila dokaj

različna: investicijsko svetovanje, 
svetovanje na področju e-tehnolo- 
gij, finančno svetovanje, poslovni 
načrti, HACCP sistem, svetovanja 
na področju oblikovanja, izjava o 
varnosti.....
Glede na zanimanje podjetnikov 
v januarju pričakujemo, da bo 
tudi v letu 2003 interes zelo velik. 
Dodatne informacije lahko do
bite na Razvojni agenciji ROD, na 
www: ra-rod.si/ povezave/ Pospeše
valni center za malo gospodarstvo 
ali na tel št. 36 5 36 00.

David Bratož

Pristopni program za kmetijstvo in razvoj podeželja

Dodelitev nepovratnih sredstev iz programa SAPARD
V prvi polovici leta pričakujemo nov javni razpis za dodelitev nepovratnih sredstev iz programa SAPARD. 
Sredstva iz tega programa se namenjajo za štiri področja in sicer za naložbe v kmetijska gospodarstva, 
investicije v živilsko-predelovalno industrijo, za razvoj dopolnilnih dejavnosti na kmetijah ter za razvoj 
in izboljšanje infrastrukture na podeželju. Spodbujamo vas, da razmislite o možnostih kandidiranja na 
razpis.

Za dodatne informacije smo vam na voljo na Razvojni agenciji ROD v Ajdovščini. Dosegljivi smo na telefonski 
številki: 05/ 365 36' 00, vprašanja nam lahko tudi posredujete na naš E-mail: ra.rod@siol.net, vabljeni k obisku 
naše spletne strani www.ra-rod.si.

Po vinskih cestah južne in jugovzhodne Avstrijske Štajerske

Vipavski vinogradniki na tujem 
iščejo dobre vzglede
Društvo Vipavskih vinarjev in vinogradnikov se je decembra lani odpravilo na strokovno ekskurzijo v Av
strijo, predvsem z namenom, da spoznajo eno od držav, mlajših članic EU, njeno vinogradniško zakonodajo, 
vinorodne dežele in seveda njihova vina. Obiskali so Štajersko, vinorodno deželo, ki meji na slovensko Šta
jersko, oziroma vinorodno deželo Podravja.
Celotna Avstrija ima 48.500 hek
tarov vinogradov, od tega le slabih
2.000 hektarov rdečih sort. Na jugu 
in jugovzhodu Štajerske jih imajo 
3.700 hektarov, slabih 30 odstotkov 
na strmih območjih. Na poti po 
vinski cesti obiskovalce spremljajo 
številni vinotoči (manjši in večji, 
bolj ali manj urejeni), mnogi tudi 
s prenočišči. Ob osmih vinskih 
cestah tega območja jih je kar okoli 
1.200.

Najprej so se ustavili na lepo ure
jeni domačiji s penzioni, Vino
gradništvo Brolli - Arkadenhof. Ob 
pokušini vin so spoznali,.da imajo, 
tako kot celotna Štajerska in Avstri
ja, okoli 90 odstotkov suhih vin. 
Ostala vina, v kategoriji predikatov 
(pozna trgatev ali izbor), so v glav
nem polsuha. Vsa vina stekleničijo 
in jih prodajajo po ceni od 4 do 25 
EUR. Četrtino pridelka prodajo 
doma, v vinotoču. Kot posebnost 
velja omeniti mlado stekleničeno 
vino tipa boujailis (mešane sorte), 
imenovano Steirischer Junker (go
spodič ali »ta mladi«), ki spada med 
najbolj prodajana vina po zaslugi 
skupne promocije.

Drug daljši postanek je veljal znani 
štajerski vinogradniški šoli Sil- 
berberg. Zanimanje za šolanje je 
veliko, saj imajo v zadnjih letih v 
povprečju po 100 učencev na letnik, 
večina jih prihaja iz vinogradniških 
družin. Potem so se zapeljali do ju
govzhodnega vinorodnega območ
ja, ki je znano kot dežela najboljših 
tramincev. Zadnji postanek je veljal 
trgu Kloch in njihovi vinoteki z 
muzejem, ki jo je ustanovilo 18 
vinogradnikov tega območja. Nazaj

grede so se ustavili še na Turistični 
kmetiji Zelko na Goričkem. 
Ekskurzija je bila poučna, prikazala 
je uspešne rešitve prodaje vina na 
mnogo enostavnejši način kot pri 
nas, kljub temu, da so sosedje že v 
EU. Ugotovili so, daje naša vinska 
zakonodaja mnogo manj prijazna 
do vinogradnikov kot njihova, pred
vsem pa dražja.

sh

Najbolj ogroženi se bodo v skrajnem primeru plazu umaknili

Na Slanem blatu zgolj intervencijska dela - strah odveč
Sredi januarja so se v Ajdovščini mudili predstavniki Ministrstva za okolje in prostor. Sekretar iz Urada za okolje, magister Radovan Tauzes, predsednica komisije za sanacije, Sonja 
Beseničar in člani strokovnega odbora so se udeležili operativnega sestanka o nadaljnih ukrepih na plazu Slano blato. Skupaj s predstavniki Civilne zaščite in občine pa so bili kasneje 
la voljo tudi krajanom Lokavca za njihova vprašanja.
Plaz, oziroma intervencije ter ostali 
ukrepi, ki se dogajajo v zvezi s 
Plazom, so domena države. Občina 
nastopa kot koordinator. Civilna 
zaščita pa je zadolžena za akcije v 
Primerih neposredne nevarnosti in 
Posreduje izključno po navodilih

strokovne komisije. Lokavčani so 
namreč nekaj ostrih bodic name
rili prav na delo Civilne zaščite, 
predvsem na račun obveščanja o 
nevarnosti. Lažni alarm v začetku 
januarja (omarico alarmne naprave 
je odprla burja in sprožila sireno) je

povzročil preplah, saj krajani niso 
imeli pravih navodil, kako ukrepa
ti. Dejstva, da je spodnja pregrada 
napolnjena, da odvodnjavanja ne 
funkcionirajo, kot bi morala, da se 
blato večkrat preliva čez pregrado 
in teče vse do vasi ter da o sana
cijskih ukrepih še ni bilo govora, 
povzročajo strahove, posledično pa 
tudi jezo.

Aktivni del plazu je širok okoli 190 
metrov in dolg okoli 200 metrov, 
na zgornjem območju še premika 
med 200.000 do 300.000 kubičnih 
metrov plazine, plaz vsebuje veliko 
vode, kar je razlog hitrega blatnega 
toka, je pojasnil predsednik stro
kovnega odbora, Bojan Majers. 
Povedal je še, da je plaz pod stalno 
kontrolo, tako da vas v nobenem 
primeru ni ogrožena. Na pripombo 
o funkciji pregrade, ki ni v celoti iz 
kamenja temveč v sredini iz grušč

natega materiala, je odgovoril član 
strokovnega odbora, Mihael Ribi
čič. Sredinski grušč služi precejanju 
zgoščene blatne vode, pregrada pa 
je bila ustrezno izračunana na pri
tiske, kijih povzroča blatni tok.

Letos naj bi se na plazu izvajala 
zgolj intervencijska dela, končno 
rešitev pa naj bi prinesel Lokacijski 
načrt. O njem je govoril državni se
kretar Radovan Tauzes, ki računa, 
da bo javno obravnavan konec leto, 
sprejet pa naj bi bil v začetku pri-, 
hodnjega. Kot pa je opozoril, bodo 
variante rešitve obdelane v smeri 
»prepuščanja naravi, da opravi svo
je«. Po Lokacijskem načrtu torej ne 
gre pričakovati izrazitih posegov v 
plaz, tako da je prav mogoča tudi 
selitev najbolj ogroženih hiš, vseka
kor pa preureditev infrastrukture. 
Za to varianto rešitve so prebivalci 
uradno slišali prvič, čeprav ni bila

povsem nepričakovana. Dosedanji 
ukrepi potemtakem služijo zgolj 
varnosti krajanom za čas, ko država 
počasi melje potrebno dokumenta
cijo.

Prav mogoče je, da bo plaz, ki že 
150 let grozi nad Lokavcem, ne
koč zgrmel v dolino. Do takrat naj 
bi bili prebivalci na varnem. Med 
tem pa poteka intervencija, lani so 
za plaz iz državnega proračuna na
menili 200 milijonov, letos pa bodo 
porabili še 300 do 400 milijonov 
tolarjev. Med najbolj pomembnimi 
deli sta odvoz materiala s plazu (še
200.000 do 300.000 kubičnih me
trov naplazine bo Primorje odpelja
lo na deponijo na letališču, dnevno 
ga prepeljejo okoli 700 kubičnih 
metrov) in čiščenje struge potoka 
Grajščka, s tem se bo povečala 
pretočnost struge za blatne tokove 
iz plazu.

Sh
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VAS IN VAŠE PRIJATELJE VLJUDNO VABIMO NA

PRIREDITVE OB

KULTURNEM PRAZNIKU
XV 8. FEBRUARJU 2003

SRC^A. !>. PCKRCIAR 05 IB.IiO URI

Lavričeva knjižnica Ajdovščina
predstavitev Zbornika Pokrajinskega arhiva v Novi Gorici 

sodelovali bodo:
Drago Terpin 

Lilijana Vidrih Lavrenčič 
Jurij Rosa

lH*Tek.. 7.pt*5RUAR 05 I©. URI

Vipavski Križ
Jani Cigoj 

likovna razstava

Vipavski Križ
Kulturni dan v Vipavskem Križu 

nastopili bodo:
pevski zbor Primorje Ajdovščina, dirigent Klavdij Koloini 

učenci OŠ Vipavski Križ
Pia Zavrtanik, pasteli severnoameriških indijanskih mask - likovna razstava

Pilonova galerija Ajdovščina
osrednja proslava ob kulturnem dnevu

pozdrav župana Marjana Poljšaka 
slavnostna govornica dr. Irene Mislej 

izbor jDoezije dramske igralke Marjute Slamič 
kitara Tanja Brecelj

OO A dO «8. pCftRUARJA
Turistično Informacijski center Ajdlka

Veno Pilon, fotograf - razstava 
ob izidu kompleta razglednic

pCTCk. U. pCfVPUAR OH IU URI

Pilonova galerija Ajdovščina
akademski slikar Ivo Kovač 

pregledna razstava

OijpniZAlorp: ObOlM Ajctovifln*. fUonovi gAtet}a. Lavričeva kn|lžnJc4.T)C Atdta. TurtsOino druifvo MpjviM K/li

PRIREDITVE OB PRAZNIKU 
KULTURE V OBČINI VIPAVA:
8. februar ob 19.00 v Kulturnem 
domu v Vipavi - osrednja proslava 
ob Kulturnem prazniku. V programu 
bodo sodelovali kvintet Ventus in OŠ 
Vipava, slavnostni govornik Franc 
Črnigoj.

KUD PIHALNA GODBA VRH
POLJE:
8. februarja ob 18.30 - KULTURNI 
PRAZNIK - interni nastop učencev 
godbeniške šole v dvorani v Vrhpolju, 
nastop dramske skupine iz Vrhpolj s 
komedijo An alphapet

LAVRIČEVA KNJIŽNJICA:
Ure pravljic:
Ajdovščina: ob četrtkih ob 16.30 
Podnanos: ob sredah ob 10.30 
Vipava: ob sredah ob 17.00

POTUJOČA KNJIŽNJICA:
Sreda, 19. februar:
10.00- 11.00-Tekstina
11.30 - 12.15 - Dom Starejših ob
čanov
12.30- 13.10-Duplje
13.30- 14.35-Lozice
14.50 - 15.50 - Podraga
16.00 - 17.00- Slap 
Četrtek, 20. februar:
9.30- 11.30-Fructal
11.40- 12.40-Vipavski Križ
12.50 - 14.00 - Lokavec 
14.20 - 15.00 - Dolga Poljana
15.15- 16.15-Vrhpolje 
Petek, 21. februar:
9.45 - 10.10 - Mlekarna Vipava
10.15- 10.45-Klet Vipava 

'11.20- 11.30-Vrtovče
11.40- 13.10-Šmarje
13.30- 14.10-Zavino
14.40- 15.40-Brje 
16.10- 16.40-Malovše 
Ponedeljek, 24. februar:
9.30 - 10.45 - Podkraj
11.00- 13.00-Col
13.30- 14.15-Otlica
14.30 - 14.50 - Predmeja
15.30- 15.45-Male Žablje 
15.50- 16.45-Velike Žablje 
Torek, 25. februar:
10.45 - 11.15 - Selo - vrtec
11.30- 12.45-Črniče
13.30- 15.00-Gaberje 
15.15 - 15.30 - Erzelj - šola 
15.35- 15.50-Erzelj - Miški
16.00 - 17.00 - Planina
17.00 - 17.40 - Ustje

Sreda, 26. februar:
12.00- 13.00-Vrtovin
13.30- 14.15-Manče
14.30- 15.30-Goče 
15.40 - 16.15 - Lože 
16.25 - 16.55-Log
17.00 - 18.00 - Budanje 
Četrtek, 27. februar:
9.00 - 9.30 - Kamnje
10.00- 10.40-Ika
11.00- 11.40-Skrilje 
11.50- 12.00-Cesta 
12.15 - 13.00 - Batuje 
13.05- 14.45-Selo 
14.55- 15.30-Gojače 
Info: 366-13-28

Prireditve:
ZVEZA KULTURNIH DRUŠTEV 
AJDOVŠČINA:
Ostržkov abonma:
8. februarja ob 10.00 in 11.30 v Domu 
kulture v Ajdovščini - predstava 
Marjetica in zmaj v izvedbi Lutkov
nega gledališča iz Maribora

Glasbeni abonma:
13. februarja ob 20.00 na Dvorcu 
Zemono pri Vipavi - nastop vokalne 
skupine Canticum Maribor

Gledališki abonma:
12. februarja ob 20.30 v Domu kultu
re v Ajdovščini - predstava Krčma
rica Mirandolina v izvedbi gledališča 
iz Kopra

SKLAD ZA LJUBITELJSKO 
KULTURO AJDOVŠČINA:
15., 22. februarja in L marca - likovni 
seminar v Vipavskem Križu na temo 
Krajina, seminar bo vodil akademski 
slikar Tone Račk
Prijave sprejemajo do 5. februarja na 
telefonski številki 364-30-72.

GLASBENA ŠOLA VINKO VO
DOPIVEC AJDOVŠČINA:
5. februarja ob 19.00 v Domu kul
ture v Ajdovščini - nastop učencev 
violine in viole, ki se pripravljajo na 
tekmovanje mladih slovenskih glas
benikov
Od 15. do 19. februarja na Glasbeni 
šoli Vinka Vodopivca v Ajdovščini 
- Mednarodna klavirska šola pod 
vodstvom Igorja Lazka 
Info: 368-01-20

Razstave:
PILONOVA GALERIJA:

Ob stalni zbirki, ima Pilonova gale
rija razstavni program, ki vključuje 
slikarstvo, kiparstvo, grafiko, arhi
tekturo, oblikovanje in fotografijo. 
Info: 368-91-77

VIPAVSKI KRIŽ:
Do 6. februarja na ogled fotografska 
razstava Skupine 75 iz Italije 
Info: Marija Bat, 368-88-03

BAR VOGAL AJDOVŠČINA:
Konec februarja — odprtje razstave 
Beneške maske, avtorji: Martin Pro
sen, Vladimir Bačič, Primož Brecelj

GALERIJA NORMA-7, BRJE:
28. februar ob 19.00 - ISKANJA 
odprtje foto razstave Jadrana Rusje s 
poezijo Milana Krajnca - Pavlice 
Info: 364-75-07

KUD GORIŠKA PALETA:
5. februarja ob 19.00 v Točki ZKD-ja, 
na ulici Gradnikove brigade v Novi 
Gorici - otvoritev razstave likovnih 
del studijske skupine na temo Portret
20. februarja ob 18.30 v galeriji Mer
cator centra v Novi Gorici - otvoritev 
fotografske razstave Primoža Breclja 
na temo Karneval v Benetkah 
Info: Mihaela Tihelj, 366-51-15

Društva in šole
RAZMETANO PODSTREŠJE:
L februar ob 20.00 v Stari šoli v 
Vipavi - literarni večer s pesnikom 
Markom Rijavcem in flavtistko Jano 
Fajdiga - vstop prost 
28. februar ob 19.30 v Stari šoli v 
Vipavi - potopisno predavanje z dia
pozitivi - Ekvador — Peru - Bolivija, 
predava Adrijana Marc - vstop prost

POČITNICE - 17. do 21. februarja: 
Brezplačno počitniško varstvo v Stari 
šoli v Vipavi (izleti v okolico Vipave, 
ustvarjalne delavnice, družabne igre, 
ustvarjalna angleščina ...), vsak de
lavni dan med 6.30 in 15.15, možnost 
kosila (550 SIT), zaželjeni copati.

Delavnice:
- karting (ob sobotah ob 14.00)
- ustvarjalnice (vsak petek od 15.00 
-16.00)
- angleški jezik (vsak četrtek od 16.00 
-17.00)
- italijanski jezik (vsak petek od 17.15 
-18.15)
- umetniška delavnica (vsak četrtek 
od 18.00- 19.00)
- igralnice (vsak petek od 16.00
- 17.00)
Info: Martina Naglost, 366-53-43

ZVEZA PRIJATELJEV MLADI
NE:
5. in 19. februar ob 17.00 - sredine 
ustvarjalnice v Ajdovščini
Enkrat tedensko Študijski krožek za 
starše v Vipavi (prijave sprejemajo 
na sedežu ZPM v Ajdovščini in na 
OŠ Vipava)

POČITNICE - 17. do 21. februarja: 
Ustvarjalne delavnice v Ajdovščini 
in Vipavi.
Smučanje na Črnem vrhu nad Cerk
nim.
Plavanje v pokritem bazenu v Porto
rožu.
Otvoritev prostorov skupine Spektra 
v Vipavi.
Vse dodatne informacije so na voljo 
na sedežu ZPM, Ajdovščina, Goriška 
17, tel.: 368-91-40.

OŠ DOBRAVLJE:
6. februar ob 19.00 - Proslava ob 
Dnevu šole, gost Karol Rustja, avtor 
knjige o 100-letnici Vipavske železni
ce, nastop okteta Sotočje iz Sela
7. februar - Dan odprtih vrat - pred
stavitev najbolj uspelih kulturnih 
programov vseh 7 podružničnih šol 
in matične šole.

OŠ COL:
7. februar, podružnica v Podkraju

- predstavitev knjige Semenje javo
rovo
8. februar ob 16.00, matična šola na 
Colu - predstavitev knjige Semenje 
Javorovo in program ob Kulturnem 
prazniku

CENTER ZA USPOSABLJANJE 
INVALIDNIH OTROK »Janka 
Premrla -Vojka« VIPAVA:
6. februarja ob 10.30 - proslava ob 
kulturnem prazniku
13. in 14. februarja - udeležba na 10. 
zimskih igrah specialne olimpiade v 
Sloveniji v Črni na Koroškem
27. februarja - nastop skupine Power 
dancers

KLUB AJDOVSKIH ŠTUDEN
TOV:
L februarja ob 19.30 v Kulturnem 
domu v Vipavi - gledališka predstava 
(komedija) Charleyeva teta (KD Vrb
je) - vstop prost!
8. februarja ob 16.00 v prostorih 
KAŠ-a - prvi ajdovski turnir v kvar
topirski igri Magic The Gathering. 
Prijavnina 500 SIT, se bo stekla v na
gradni sklad. Info: 041-202-400 
8. februarja ŠKIS-ov malonogometni 
turnir v Sežani, navijači vabljeni!
14. februarja ob 20.00 v prostorih 
KAŠ-a - potopisno predavanje o 
Tajski
19. februar - smučarski dan na Črnem 
vrhu
21. ali 22. Februarja- romantično po
tovanje za zaljubljene v Benetke. Info: 
031-507-383 ali na sedežu KAŠ-a.
22. februarja - ŠKIS-ov malo
nogometni turnir v Izoli, navijači 
vabljeni!

DRUŠTVO UPOKOJENCEV AJ
DOVŠČINA - VIPAVA:
L in 15. februarja - popoldansko ko
panje v Izoli
21. februarja ob 17.00 v Domu kulture 
v Ajdovščini - predavanje z naslovom 
Za zdrav način življenja
22. februarja ob 19.00 v hotelu Pigal 
Planika v Ajdovščini - druženje s 
plesom
Info: 366-13-83.

DRUŠTVO MOST:
21. februarja ob 17.00 v Domu kultu
re v Ajdovščini - predavanje Za zdrav 
način življenja
Info: 364-53-38 Dora

OBMOČNO ZDRUŽENJE BOR
CEV IN UDELEŽENCEV NOB 
AJDOVŠČINA:
15. februarja ob 14.00 pri spomeniku 
v Beli - Komemorativna slovesnost 
ob 60-letnici spomina na ubite borce 
II. Vipavske čete.
23. februarja ob 13.00 na Predmeji
- slovesnost ob 60-letnici poboja par
tizanske družine Bizjak

DRUŠTVO GORA:
8. februarja organizirajo Filipov tek 
in spust. Istega dne bo potekala tudi 
tekma v smučarskih skokih. Obe pri
reditvi se bosta odvijali v Tihi dolini 
na Predmeji. Prijave za Filipov tek 
sprejemajo do 6. Februarja.
Več informacij dobite na njihovi 
spletni strani: " 
www.drustvo-gora.si.

SKAVTI IN SKAVTINJE STEGA 
AJDOVŠČINA:
22. februar - Dan spomina na usta
novitelja skavtov Roberta Baden
- Powella.
V večernih urah se bodo z isto
časnim dvigom zastave, petjem 
himne in kratkim programom 
povezali s skavti po vsem svetu.

BOLŠJA TRŽNICA:
Tretjo soboto v mesecu, 15. februarja, 
na Trgu L Slovenske vlade v Ajdov
ščini
Info: 041-232-976 Sanda

Šport in rekreacija:

ITlatnik

PLANINSKO DRUŠTVO AJDOV
ŠČINA:
8. februar - zimski pohod na Čaven 
15. in 16. februar - Kredarica - Tri
glav, pohod bo vodil Dušan Kompara
23. februar - Razdrto - Nanos - Pred
jama, pohod bosta vodila Anton Bav
čar in Drago Ergaver 
Info: oglasna deska PD Ajdovščina

PLANINSKO DRUŠTVO VIPA
VA:
8. februar - zimski pohod na Čaven 
15. februarja ob 20.00 v Stari šoli v 
Vipavi - otvoritev razstave s planin
sko fotografijo
Od 28. februarja do 2. marca - zimo- 
vanje na Vršiču
Na izlete se lahko prijavite preko e- 
maila: pd-vipava@hotmail.com,
Info: Jurij Nabergoj - 368-70-56 

Leon Kodre- 366-51-73.

PLANINSKO DRUŠTVO PODNA
NOS:
L februarja ob 19.30 v Gasilskem
domu v Podnanosu - občni zbor za
člane PD Podnanos
8. februar - izlet v neznano, pohod bo
vodila Andreja Semenič
Odhod avtobusa iz Podnanosa bo ob
7.00.
Info: Janko Božič - 366-92-77.

KOŠARKARSKI KLUB AJDOV
ŠČINA:
L februar - KK Ajdovščina : KK 
Grosuplje, v Športnem centru Police 
ob 19.00
15. februar - KK Ajdovščina : KK 
Črnomelj, v Športnem centru Police 
ob 20.00

ROKOMETNI KLUB KETING 
AJDOVŠČINA:
15. februar - RK Keting Ajdovščina : 
RK Planina Kranj, v Športnem centru 
Police ob 18.00

MALONOGOMETNI KLUB KIX 
AJDOVŠČINA:
7. februar - KIX Ajdovščina : GIF 
BETON MTO Zagorje, v Športnem 
centru Police ob 21.00

ŠPORTNO KINOLOŠKO DRU
ŠTVO AJDOVŠČINA:
Šolanje psov in agility - vsako ne
deljo od 10.00 dalje na vadbišču pod 
vasjo Ustje.

ZAVOD ZA ŠPORT AJDOVŠČI
NA:
Organizirana - vodena rekreacija v 
mali dvorani na Policah:
Začetna aerobika - ob ponedeljkih od
20.30 do 21.30
Aerobika - ob torkih od 20.30 do
21.30 in ob četrtkih od 20.30 do
21.30
Fit bali - ob torkih od 18.00 do 19.00 
Vadba za vse - ob četrtkih od 18.30 
do 19.30
Ostale rekreacije, ki potekajo v avli 
Polic:
Namizni tenis - vsak dan, razen ne
delje, od 16.00 dalje - javite se pri 
vratarju
Plezanje - vsak dan, razen nedelje, od
16.00 dalje - javite se pri vratarju 
Savna:
Vsak dan, razen nedelje, od 16.00 do
22.00, javite se pri vratarju ali pokli
čite 364-47-24
Masaža:
Po predhodnih rezervacijah, tel.: 
364-47-24/22, ob torkih in petkih od
17.00 dalje.
Internet:
V avli zavoda - vsak dan, razen ne
delje, od 16.00 dalje - javite se pri 
vratarju.
ŠOLA TEKA NA SMUČEH:
Izvajala se bo na urejenih tekaških 
progah v Črnem Vrhu pri Idriji. Prvo 
srečanje bo v soboto, L februarja, 
šolo bo vodil Danilo Pudgar.
Info: 364-47-24
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MePZ Stanko Premrl Podnanos 
praznoval svoj 25. rojstni dan
Mešani pevski zbor Stanko Premrl Podnanos je v decembru praznoval petindvajset let svojega obstoja in 
Plodnega dela. Ob tej priložnosti so pevke, pevci in njihova zborovodja Nadja Bratina v cerkvi sv. Vida v 
Podnanosu pripravili jubilejni koncert Premrlovih cerkvenih skladb.

certu, se je zborovodja Nadja 
Bratina »oddolžila« spominu na 
rojaka Stanka Premrla, katerega 
ime nosi zbor v svojem nazivu, 
in hkrati dokazala, daje njegova 
glasba s prijetnim ljudskih melo
som privlačna za poslušalce in 
primerna tudi za cerkveno rabo. 
Izbrane skladbe so se nanašale 
na vsa obdobja cerkvenega leta: 
adventni, božični, postni in veli
konočni čas, nekaj evharističnih 
in ob zaključku še Marijinih 
skladb.

Se dolgo bomo peli
Malo o zboru...

Ustanovljen je bil leta 1977 in od 
takrat že petindvajset let nepre
kinjeno deluje. V svojem nazivu 
n°si ime cenjenega skladatelja, 
domačina Stanka Premrla, ki 
§a Slovenci poznamo kot avtorja 
glasbe državne himne, duhovni
ka in enega največjih cerkvenih 
skladateljev na Slovenskem. Po
budnik in prvi zborovodja je bil 
Ivo Jelerčič, pozneje sta njegovo 
delo nadaljevala Loredana Sajo
vic in Peter Vidrih. Leta 1998 je 
2bor prevzela Nadja Bratina in 
ga uspešno vodi še danes.

Pevci in pevke MePZ Stanko 
Premrl Podnanos radi pojejo 
skladbe vseh glasbenih zvrsti, 
Posebno pozornost pa posvečajo 
slovenski ljudski pesmi. Redno 
se udeležujejo revije Primorska 
P°je, nastopajo s pobratenimi

zbori po vsej Sloveniji, sodeluje
jo na vsakoletni občinski reviji, 
leta 2001 pa so obiskali sloven
ske rojake v Stuttgartu. Njihovo 
glasbeno ustvarjanje pa ne ostaja 
brez pohval za uspešno delo - na 
prvem tekmovanju primorskih 
pevskih zborov in malih skupin 
so prejeli srebrno plaketo mesta 
Postojne. Središče njihovega de
lovanja vsa leta ostaja Podnanos, 
kjer zbor sodeluje na kulturnih 
prireditvah, sam pa vsako leto s 
tradicionalnim petjem na vasi na 
predvečer kulturnega praznika 
in koncertom ob zaključku pev
ske sezone ponese pesem v srca 
domačih poslušalcev.

Jubilejni koncert

Z izborom štirinajstih Premrlo
vih cerkvenih skladb, ki jih je 
MePZ Stanko Premrl Podnanos 
predstavil na jubilejnem kon

Po koncertu so se vsi pevci in 
pevke, ki so v petindvajsetih 
letih delovanja zbora prepevali v 
njem, srečali v gasilskem domu 
v Podnanosu. Tam so ob kozarcu 
vina podelili Gallusove značke 
pevcem, ki trenutno pojejo v 
zboru in to počno najmanj pet 
let. Premrlova Zdravljica in že 
ponarodela Pa se sliš’ iz grl vseh 
sedanjih in nekdanjih pevcev 
MePZ Stanko Premrl Podna
nos ob zaključku večera pa sta 
dokaz, da je pesem Podnanoš- 
čanom most prijateljstva, ki ga 
bodo ohranjali še dolga leta.

Nataša Ferjančič

Nastopili kot gostje, izbrani za najboljše

Komorni zbor »Ipavska« 
na gostovanju v Kalabriji
30. decembra 2002 je v Reggiu Calabria potekalo tekmovanje, na ka
terem je tekmovalo 11 kalabrijskih zborov. Žirija je izbirala najboljšo 
priredbo kalabrijske božične pesmi.
Zbor »Ipavska« pod vodstvom 
Matjaža Ščeka je bil povabljen 
s strani Italijanske pevske zveze 
kot gost iz tujine in je na za
ključnem koncertu tekmovanja 
predstavil šest božičnih pesmi, 
od katerih so bile štiri izvirne slo
venske. Zbor je bil v Kalabriji tri 
dni in je tako pel še pri nedeljski 
maši in na predstavitvi vseh sode
lujočih zborov. Sodeč po aplavzih 
je zbor navdušil. Matjaž Šček je 
kot zborovodja gostujočega zbora 
dirigiral tudi združenemu zboru 
vseh tekmujočih, med katerimi 
sta bila tudi dva otroška. Skupaj 
so zapeli »Minuit, Chretiens« A. 
Ch. Adama, solistični del pa so 
izvajali otroci, kar je še pripo
moglo k navdušenju številnega 
poslušalstva. Organizatorja tek
movanja sta bila Organizzazione 
Cori Calabria, ki ji predseduje 
Don Giorgio Costantino, in Coro

Polifonico »Laudamus«, ki sta 
»Ipavsko« tudi sprejela in gostila. 
Po mnenju zborovodje Matjaža 
Ščeka, ki je med drugim pohvalil 
celotno organizacijo tekmovanja, 
je bilo povabilo na gostovanje 
pravo priznanje in potrditev za 
vse dosežke v preteklem obdobju. 
Zbor je bil namreč absolutni zma
govalec nedavnega 1. tekmovanja 
primorskih pevskih zborov, abso
lutni zmagovalec Mednarodnega 
zborovskega tekmovanja v Rivi 
del Garda leta 2001, prejemnik 
zlate in srebrne plakete mesta 
Maribor, ...
»Ipavska« pa ne počiva na lovori
kah, temveč se pripravlja na nove 
izzive. Najprej je tu tekmovanje 
Naša pesem v Mariboru, snema
nje zgoščenke in tekmovanje v 
Tolossi.

Lejla Irgl

Na Vogalu razstavljal domačin Jože Lipušček

Navdih našel v cvetju, fotoaparata ne da rad iz rok
^°že Lipušček se je na svoji prvi samostojni razstavi predstavil s ciklu- 
Sotti fotografij posnetih v makro tehniki. Ta sodi, zaradi specifičnih po- 
8°jev, ki jih zahteva pri svojem nastajanju, v atelje in po svojem bistvu 
ne niara posnetkov v eksterierjih. Zato pomeni tistemu, ki se z njo spo
pade, drugačen izziv in je kot taka redko splet naključja ali sreče.

Znotraj samega cikla so fotografije 
2(hužene v manjše, zaključene sku- 
Pine, ki jih je avtor povezal z barv- 
n° določenimi ozadji. Te tonirane 
Podlage pričajo o hotenem iskanju 
razpoloženja in niso zgolj osnova, 
baza ujetemu motivu, ampak ena- 

ovredno sestavljajo izraz celote. Z 
globokimi modrimi ali harmonično 
delujočimi presvetljenimi odtenki 
rn°drine, z zelenimi niansami, ki 
as°cirajo na barvo tropskega morja 
a*' na zelenilo gozda ter z vijolič- 
n'nii poudarki blizu pastelu, avtor 
0Vrednoti glavnega akterja: cvetlice 
ln havna socvetja.
Lipuščkova »tihožitja« delujejo kot 
'nipresije, v katerih se sam raz- 
riva kot občutljiv opazovalec v 

^aznavanju sveta narave in njenega 
etajla. Tistih podrobnosti, ki jih 

v vsakodnevni naglici ravnodušno 
Prezremo, čeprav se nam v svoji 
ornpleksni in bogati podobi ponu

jajo na ogled in v občudovanje. Kaj- 
1 za opazovanje je potrebno znati 

Sledati, za osmišljanje gledanega pa

je potrebno videti in razumeti.
O uporabi vnaprejšnje vizije govori 
tudi avtorjev način, da cvetje izolira 
iz naravnega okolja in ga predstavi 
v novem okolju, pri čemer mu kom
pozicija služi za doseganje skladno
sti celote.
Lipuščkove fotografske inscena
cije ne želijo več samo posnemati 
narave ali njenih delov na način 
realističnega upodabljanja, ampak 
s svojo atmosfero ustvarjajo in izra
žajo na svoj način predelano vizijo, 
lasten svet.
Z razstavo fotografij (21. dec. 2002) 
Jožeta Lipuščka, se je v baru Vogal 
v Ajdovščini zaključil razstavni 
program za leto 2002. Konec febru
arja pa se bodo tam predstavili tri
je domači avtorji - Martin Prosen, 
Vladimir Bačič in Primož Brecelj 
z nizom fotografij o beneških ma
skah.

Tanja Cigoj 
umetnostna zgodovinarka
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Edvarda tokrat s svojo metlo zapeljala v coolturne vode, pljusk
kozorog

Tistih nekaj snežnih dni je bilo rav
no dovolj za obujanje starih časov. 
Toda tudi prijetno in žgečkljivo 
nostalgijo je hitro naneslo v zamete. 
Če se vam je kje udrlo do pasu, je 
bilo ravno prav, da vam je ohladi
lo razbolele kolenske vezi, potem 
ko ste spet pretiravali - najprej z 
brezdeljem in potem s plezarijo. Za 
kulturni praznik ste vabljeni na Fili
pov tek v Tiho dolino. In ne puščajte 
fotoaparatov kjerkoli!

“ftf
č l. oven
Nič več ni tako kot je bilo... Včasih 
se je reklo: »Joj, smo bili trdi kot 
šrapneli.« Danes radi rečemo: »Smo 
topili holesterol!« Ne glede na izra
zoslovje, alkohol je slovenskih fan
tov grob. Zato slovenske pivovarske 
vojne ne rešujte sami in tudi usoda 
Butovih naj ne bo vaša skrb. Še je 
čas, da očistite jetra, frucajte se ali 
pa pijte razne zvarke, o katerih se 
morate posvetovati z zdravnikom 
in farmacevtom (to preberite bolj 
hitro). Za kulturni praznik vzemite 
v roke Zakalskega knjigo Besedo
vanja^
ftF/M) ribi

Slabše se za vas novo leto ne bi 
moglo začeti, saj vas je nagravžno 
sivo blato prisililo v lov nizvodno, 
v večje vode, kjer pa se ne znajdete. 
Še vedno bolujete za agorafobijo 
(bravo Jonas!), kar pa je zgolj dru
ga oblika premajhne samozavesti 
in podjetnosti, da o razklanosti ne 
govorimo. Kulturni praznik bi bil

za vas popoln, če bi lahko uživali 
v nizkih preletih kačjih pastirjev, 
sicer pa si oglejte katero od foto
grafskih razstav o žuželkah.

J) tehtnica 
Dajte si duška, preklinjajte kot je- 
sihar, nadirajte navzgor in navzdol, 
če vam tako v določenem trenutku 
kaže. Kajti zadrževanje čustev, 
njihovo utapljanje v samopomilova- 
nju, ročna na četrtem zobcu, vse to 
lahko vodi v bolezen. Pa saj slišite 
naokrog, tega je streslo, onega so 
vsadili, ta ima... Ne, tički dragi, 
uživati je treba - Sabina dej še eno 
rundo! Kot introvertirani profili se 
boste največjemu med poeti po
klonili z nakupom kakšne zbirke 
pesmi. Priporočam Zvoke sonca 
Mirana Rustje.

Včasih so modre kuverte veljale za 
podkupnino, zdaj pa se cela družina 
trese, ko vidi poštarja z modrino 
v rokah. Lahko ste prepričani, da 
vam proračuna ne bodo zvišali, pač 
pa bo spet odteklo toliko in toliko 
denarcev. Če hočeš biti gospodar 
na svoji zemlji, moraš našemu 
Marjanu nekaj plačati - domiselno, 
zares! No, v vsaki stvari je tudi ne
kaj dobrega, poštarček vam je že od 
nekdaj všeč, pa če zvoni dvakrat 
ali trikrat. Ne razburjajte se! Slike 
Janija Cigoja vas bode pomirile.

Ut? bik
Ker ste notorični optimist, se boste 
začeli rolkat, pa čeprav imate že z 
deskanjem na snegu slabe izkušnje

in plavo rit. Ravno tako se ne zado
voljite s plavutkami poleti, pač pa 
hočete po vsej sili na Vogršček ja
drat pozimi. Ne pozabite rezervnih 
gat. Je pa to še vedno bolj varno, kot 
skok s solkanskega mosta na elasti
ki, kar pa vam ostaja za naslednjo 
petletko. Prav tako skakanje z 
jadralnimi padali s Kovka... Tudi 
kulturnega praznika ne smete pu
stiti neopaženo mimo. Oglejte si 
vsaj Bačarjeve kamne, vendar se 
ne zakadite takoj nato z macolo čez 
Podrto goro.

dvojčka
Letos se boste veliko bolj posvetili 
balinanju, pa čeprav imajo v Šmar
jah novo kegljišče. Odločitev bo 
padla zaradi hrbteničnih težav, ki 
vas bodo tako zvile, da boste hodili 
kot paragraf. Toda brez panike, ne 
bo vam treba ne pod nož in ne v 
toplice. Samo pravega kostolomca 
morate izbrati, da vas dobro na
tegne in težave bodo takoj minile. 
Za kulturni praznik si kot dvojčki 
omislite dva dogodka, eno glasbeno 
in eno likovno zadevo, izbira je vaša 
in ni treba hiteti, saj so ves februar 
vsi malo večji panji polni kulture.

strelec
Za eno puščico ste zamudili idealno 
priložnost kako vsaj malo zapolniti 
deficit v vašem žepu, ko se niste za
grebli v volilni odbor - skoraj vsako 
nedeljo bi imeli po en referendum 
in denarci bi kapljali. No, nič ne de, 
že tako ste vajeni živeti od danes do 
jutri in morda bi polna denarnica za 
vas pomenila prevelik šok ali stres. 
Za slovenski kulturni praznik iz
birajte med koncertom didžiriduja

ali razstavo psov s poudarkom na 
aljaških malamutih. .

vodnar
Še po očeh se vam pozna, da ste 
vodnar, saj vam samo še žabe ne 
skačejo iz oči. Glavo pokonci, oro- 
d(ž)je v roko in hajd v napad. Za 
staro pravdo, za izgubljene iluzije, 
ki jih je odnesel povolilni piš. Ni 
vse zlato, kar se sveti... Pa nič zato, 
kmalu bo Valentinovo, pa gregorje- 
vo, in če se še tički ženijo, zakaj se 
ne bi tudi vi. Pričakovanju parfu
mov in čokolatinov navkljub ne po
zabite na duševno hrano - koncert 
Primorcev v Križu bi Vas utegnil 
spraviti v boljšo voljo.

škorpijon 
Še tako priskutna opravila lahko 
premagate z neznosno lahkotnost
jo. Kako vam to uspeva? Jaz pa 
si še svojih kurjih očes ne morem 
porezati.. .Zato so vam ljudje hva
ležni in vam svojo hvaležnost tudi 
vračajo - enkrat vas povabijo na 
kavo, drugič na pir, tretji prinesejo 
snope, četrti krompir ali tropinsko 
repo. Kako pa boste vi plačali račun 
Valentinčiču - s kislim zeljem? Za 
kulturo vam prav pretirano ni mar, 
saj ste bolj športen tip, kljub temu 
se enkrat pustite zapeljati v gleda
lišče. Opazili boste, da svet ni samo 
eden, da pa je ta naš zanesljivo nor.

srn.
Tudi raki si bodo hodili žvižgat kam 
drugam, če nočejo, da jim škarje ne 
zaribajo zaradi slanega blata. Ribe 
navzdol, raki navzgor po Hublju, 
pa čeprav ritenski. Zaustavite se v

kakšnem tolmunu v Palah, pa vam 
ne bo dolgčas in boste imeli kaj 
videti - morda boste katerega od 
občinskih velmož videli v paru s 
Sereno Williams, Primoža Peterko, 
kako leti s Škola, pa tudi kako se v 
nebo pne minaret. To bi bilo tudi za 
največji državni praznik preveč.

devica
Naj vas modre kuverte, ki vam 
jih pošiljajo dacarji, ne spravijo iz 
tira. Samo preizkušajo vašo po
trpežljivost in lojalnost sistemu. 
Vi pa potem ponižno klečeplazite 
pred njimi, čeprav ste poravnali vse 
obveznosti. Zakaj jih ne bi enkrat 
tožili za izgubo časa (čas je denar) 
in omadeževanje dobrega imena? 
Vi, poštenjaki, morate dokazovati 
nedolžnost njim, ki so krvavi pod 
kožo, le da so v državni službi. Naj 
vam država nekaj povrne vsaj za 
državni praznik in se vsaj kulture 
najejte zastonj. "

enorog
Eden redkih ste, ki se ne najdete 
v ostalih horoskopskih znamenjih- 
Prepričljivo ste trinajsto prase. Cu- 
zajte po malem pri vseh dvanajstih 
seskih. Če ste rojeni v tretji dekadi 
tega znamenja, ste vabljeni v ured
ništvo časopisa Latnik. Vaša srečna 
rubrika bo enorog. A ni čudno, da 
smo šele mi ugotovili, da obstaja še 
trinajsto znamenje? Kakor so redki 
poeti in kulturniki, ste gotovo tudi 
Vi eden izmed njih, tako, da lahko 
praznik mirno preskočite.

Umrl je naš predsednik Jože Pučnik
V soboto, 18. 1. 2003, so v slovensko zemljo položili k večnemu po
čitku velikega človeka iz male vasi Črešnjevica, g. Jožeta Pučnika.
V zgornji Vipavski dolini smo ga večinsko izvolili za predsednika 
predsedstva na prvih demokratičnih volitvah 22.4.1990. Zato lahko 
zapišemo, daje bil le on za nas prvi predsednik v samostojni Slove
niji. Vse drugo nam je bilo vsiljeno.
S svojim težkim življenjem je dokazal veliko pokončnost in verjeli 
smo njegovi odločni besedi, ki nam je bila razumljiva. Znal je pove
dati jasne misli brez ovinkarjenja, zvitorepstva in momljanja. Tega 
v njegovih nastopih in zapisih ne bomo našli.
Ko so naši veljaki v kriznem času osamosvajanja pošiljali denar na 
tuje in pripravljali kovčke za odhod v tujino, seje on prikazal v svoji 
domovini, dajo brani in ji pomaga v težavah. To je storil kljub temu, 
daje prav v domovini po krivici presedel sedem let zapora, od tega 
dve leti v samici.
Za nas Slovence je bila velika sreča in ponos, da smo imeli Jožeta 
Pučnika v tako odločilnem in usodnem času, kot je bila osamo
svojitev. Gotovo je, da je bil rezultat plebiscita njegov velik uspeh 
in balzam za prestano gorje v domovini, ki ji je bil do groba zvest. 
Zato je bila prava nesramnost, da so se nekateri tako trudili, da bi 
ne prišlo do sklica žalne seje državnega zbora ob njegovi smrti. S 
takim odnosom do njegovega spomina, so ti ljudje pokazali svoj 
čemerni obraz, ki gaje pokojnik dobro poznal in občutil na lastni 
koži. Dobro, daje potem zmagal razum in seje žalna seja državnega 
zbora le zgodila.
Njegova beseda živi med nami in njegovo seme je kalilo tudi na 
zadnjih predsedniških volitvah 2002, saj je zaznamoval kampanjo 
gospe Barbare Brezigar, ki smo jo v zgornji Vipavski dolini tudi 
večinsko volili.
Gospod Pučnik je Gregorčičevo misel o domovini dobesedno izpol
nil: »...njo kitil bom, kot zdaj jo kitim...«.
Verjamemo, da bodo njegove socialne in politične ideje prežele 
slovensko javnost.

Marjan in Magda Rodman 
M. Bajca 14, Vipava

Odprto pismo ministru Gantarju
Oprostite mi, spoštovani gospod 
minister, ampak vaša izjava ob 
objavi rezultatov referenduma 
za odškodninske upravičence za 
vlaganja v telekomunikacijsko 
infrastrukturo me je prizadela, 
pa ne zato, ker sem slučajno ena 
izmed upravičencev, še zdaleč 
ne, ampak zaradi načina kako 
ste to komentirali.
Mi ljudje iz podeželja, ali iz še 
včeraj demografsko ogroženih 
področij, smo se že v davnih 
osemdesetih letih dobro za
vedali, da, če ne bomo v naše 
podeželske vasi pripeljali vode, 
telefonov, asfalta in še marsičesa, 
se bodo naša naselja še bolj praz
nila, mladi ljudje bodo odhajali 
v mesta, kjer je vodovod samo
umeven, kjer so ulice asfaltirane, 
in če že nimaš lastnega telefona, 
je do prve telefonske celice do
kaj blizu. Pri nas na podeželju so 
se govorilnice nahajale samo na 
pošti, bile dosegljive v času obra
tovanja, v nasprotnem primeru 
smo bili odrezani od sveta. 
Sredstva, ki smo jih takrat vlaga
li upravičenci niso bila majhna, 
celo vsako gospodinjstvo si zara
di visoke cene tega ni moglo pri
voščiti, sami smo morali narediti 
praktično vse: zbrati ustrezno 
dokumentacijo, nabaviti materi
al in še dodatno plačati prispe

vek za razširitev telefonske cen
trale. Tudi takrat smo prispevali 
od svojih dohodkov v proračun, 
tako kod delamo danes.
Naša naložba je bila naložba z 
vizijo, vas v kateri živim se je 
nehala prazniti, ne pojavljamo 
se več na seznamih demografsko 
ogroženih naselij . Vendar se za 
ta uspeh vaščani lahko zahvalijo 
le sami sebi.
Prepričani bodite, gospod mini
ster, da znamo v naših gospo
dinjstvih dobro gospodariti. Če 
tega ne bi znali, danes ne bi bili 
med upravičenci. Denar, ki nam 
bo pripadel od kupnine Teleko
ma, bomo znali dobro investira
ti. Imamo izkušnje.
Prepričana sem, da slovenski 
Telekom še zdaleč ne bi bil tako 
velik in toliko vreden, če ne bi 
bilo nas, ki smo mu podarjali 
naše prihranke in žulje z iz

gradnjo telekomunikacijskega 
omrežja na deželi.
Na stroške, ki smo jih imeli upra
vičenci, smo že zdavnaj pozabili’ 
kot tudi na mnogo drugih. ObljU' 
bo o vračilu nam je dala država- 
Do prejetja vašega luksuznega 
letaka sem bila odločena, da 
bom glasovala proti, ker pa je p° 
moji oceni tisk in razdeljevanje 
stal kar nekajkratni znesek, ki ga 
bomo po oceni dobili vrnjenega 
v naši vasi, je bil razlog, ki je 
mojo odločitev v hipu spremenil- 
Glasovala sem ZA!
Za kaj bomo porabili vrnjena 
sredstva: za računalnike in inter
net, ker je razvoj lahko hiter tudi 
za kakšno drugo tehnologijo d 
tega področja, saj je leto 2005 še 
zelo daleč.

Dragica Čuk Novak 
Manče 4, Vipava

Spoštovani!
Zdi se, da so naše »prošnje« za vaše misli, pripombe, nasvete, 
jezo in dobro voljo vendarle padle na plodna tla. Pisma bral
cev so vsekakor rubrika časopisja, po kateri se lahko delo
ma meri ali ste ga imeli v roki ali ne. Vse več jih je, še večjih 
pričakujemo. Ne bojte se izliti žolča na nepravilnosti, ki jih 
srečujete na vsakem koraku. Ampak, ne pozabite, tudi lepa 
beseda in pohvala svoje mesto najde.

Uredništvo



fosili, naša naravna dediščina - 7
iIilatnik Stanetovi fosili n

Zaradi pomanjkanja prostora je bila fotografija slovenice premajhna, tako 
da so bili koraliti težko vidni, zato objavljamo večjo fotografijo.

V zadnji številki Latnika sem 
°Pisal tri fosile, ki so za nas še po- 
sebej pomembni, saj so bili prvič 
odkriti prav na našem območju. 
To sta korali Pseudocoeniopsis 
jurassica in Pseudocoenia slove- 
nica ter hidrozoj Cladocoropsis 
oanosi.
Prav pa je, da predstavimo še en 
fosil iz geološke dobe Jura. To 
Je hidrozoj - neke vrste »morska 
goba«, ki pa je bila žival, ne ras- 
hina. Dr.Dragica Turnšek ga je od
krila leta 1964 na Veliki Ojstrovci. 
Ugotovila je, da tak fosil še ni opi
san v strokovni literaturi, zato ga je 
Poimenovala Astrostylopsis trnovi- 
Ca - po Trnovskem gozdu.

Ur.Turnškova ga je v svoji študiji 
Zgornjejurska hidrozojska favna iz 
Južne Slovenije takole opisala: 
Familia: Actinostromariidae Astro- 
stylopsis trnovica n.sp.
Uerivatio nominis: Imenujem jo po

Trnovskem gozdu, kjer je najpo
gostejša.
Locus tipicus: Velika Ojstrovca v 
Trnovskem gozdu.
Stratum tipicum: ZG. Oxfordijsko 
- sp. Kimmeridgijski apnenec. 
Diagnosa: Astrostylopsis s širokimi 
cenostilnimi cevmi, med katerimi 
je redek »sestavljen« skelet. Astro- 
sistemi so iz več aksialnih astroriz- 
nih cevi.
Opis: Mikrostruktura skeletnih
elementov je ortogonalna. Oblika 
cenosteja je gomoljasto polkrožna. 
V retikulu prevladujejo vertikalni 
elementi, ki obdajajo široke in ne
pravilno okrogle cenostilne cevi. 
Horizontalni elementi so enako de
beli kot vertikalni in so precej dol
gi. Astrorizni sistem sestoji iz več 
aksialnih asteocevi. Te astrorizne 
aksialne cevi se navzgor pahljača
sto razširjajo.
Dimenzije: Premer cenostilnih cevi

Astrostylopsis trnovica

in aksialnih asteoriznih cevi znaša 
0.32 - 1,36 mm. Širina vmesnih 
prostorov meri 0,034 - 0,17 mm.

Debelina temne osrednje črte v ske
letu znaša 0,02 - 0,08 mm. Na dva 
milimetra prideta povprečno samo 
dva vertikalna elementa.
Horizont: Zgornji oxfordi in spodnji 
kimmeridgij.

Vem, dragi bralci, da večino tega, 
kar ste prebrali niste razumeli. To 
sem prepisal iz študije zato, da 
vidite, kakšen opis - zelo natan
čen - je potreben, ko se določa in 
predstavlja nov fosil. Zelo po do
mače in preprosto bi Astrostylopsis 
trnovico opisali kot mah, ki smo ga 
pri vrhu pristrigli. Seveda grob mah 
z razmeroma debelimi stebelci. Na 
fotografiji so taka »stebelca« temne 
lise, beli deli pa medprostori med 
tankimi, nepravilnimi cevkami. To 
je torej fosil živalskega izvora iz 
zgornje jure, poimenovan po Trnov
skem gozdu.

Primerek, ki ga imam (pravza
prav sta dva primerka), sva našla 
z Dušanom Premom na Ojstrovci. 
Zanimivo je, da tedaj, ko sva na 
Ojstrovci iskala fosile, še nisem 
vedel za Trnovico, saj še nisem imel 
ustrezne literature. Primerek sva 
našla že 22. 10. 1998, obdelal pa 
sem ga šele pred kratkim, ko sem 
se pripravljal, da napišem ta članek. 
Morebitne zbiratelje opozarjam, da 
je najdišče, kjer sem našel Trnovico, 
rezervirano za - medvede, torej ob 
morebitnem iskanju - previdno! ,

Fosilnih hidrozojev je v Trnovskem 
gozdu veliko. Zanimivo je, da so na

posameznih območjih zelo številni. 
Na nekaterih najdiščih so praktično 
na vsakem kamnu. Tudi velikost je 
različna. Nekateri primerki imajo 
v premeru več kot 10 cm, nekateri 
pa le dober centimeter. Na zbruše
nem primerku se običajno lepo vidi 
struktura, ki je pri nekaterih vrstah 
tako fina - drobna, da je vidna le 
z dobrim povečevalnim steklom. 
Vsekakor so bili hidrozoji poseben 
živalski svet v geološki dobi jure in 
so zato za nas še posebej zanimivi. 
Najdemo jih praktično po vsem 
Trnovskem gozdu, kjer so ponekod 
bolj, drugod manj pogosti, priso
tni pa povsod. Na širšem območju 
Trnovskega gozda je bilo doslej naj
denih okrog 20 različnih vrst - med 
njimi štiri nove.
Veliko hidrozojev, zelo lepih, sem 
našel tudi na najdiščih v Cepovan- 
ski dolini, kar pa ne sodi v te naše 
zapise.

Stane Bačar - se nadaljuje...

Ste si že ogledali stalno razstavo 
fosilov z naslovom:
FOSILI IZ ZBIRKE STANIS
LAVA BAČARJA. Na stalni 
razstavi so predvsem fosili s 
primorskih najdišč, posamezni, 
zanimivejši, pa tudi z drugih naj
dišč Slovenije.

Vabim vas, da si razstavo ogle
date in tako v živo vidite vse, o 
čemer sem pisal v časopisu Gora, 
reviji Most ter sedaj v Latniku. 
Pridite, verjetno boste na razsta
vi videli primerke prav iz bližine 
vašega kraja.

Razstava je postavljena v obnov
ljenih prostorih ob Starem mlinu 
v Ajdovščini.

vaš s. b.
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Moja njivca
Ko razmišljamo o letošnjem letu za katerega smo lani delali toliko na
črtov, pravzaprav ne vemo kje začeti. No, morda pa zadostuje le pogled 
skozi okno; vrt, travnik, sadovnjak ... Pomlad bo mimogrede tukaj, 
pripraviti pa je potrebno še toliko stvari - pregledati vrtno orodje in 
zalogo semen od lani, narediti načrt, kam bomo kaj posejali in posadili 
in se morda odločiti tudi za kakšno novost, ki je sosedje še nimajo ...

SETVENI NAČRT:
GLAVNA ZELENJAVA VRTNINA, KI SLEDI

VRSTA IN SORTA' ČAS SETVE ČAS PRESAJANJA RAZDALJA MED 

RASTLINAMI

SETEV/PRESAJANJE takoj, ko poberemo 

glavno vrtnino

zg. zelje, 

zg. ohrovt, 

zg.cvetača 

* dobri, sosedje: 

krompir, zelena, para

dižnik, špinača, solata, 

por, grah, kamilice, 

kumina, koper

februar, marec 

junij, julij

april

julij, avgust

50 x 50 cm * solata, kitajsko zelje, endivija, redkvica, 

mangold

* špinača, motovilec, zimska solata, čebula

pozno zelje, 

cvetača, ohrovt 

* slabi sosedje: čebula, 

česen,jagode

februar, marec, 

april, maj

marec, april 70 x 60 cm * solata, redkvica, strniščna repa

* špinača, motovilec, zimska solata, čebula 

Majski Srebrnjak

MEŠANICE ZA ZELENO GNOJENJE

kolerabica

* dobri sosedje: fižol, 

špinača, redkvica, por, 

solata, krompir, grah

februar, marec april 30 x 30 cm * nizek fižol, redkev, solata, kitajsko zelje, 

endivija, mangold, repa

* zimska solata, čebula Majski Srebrnjak, špina

ča, motovilec

korenček

* dobri sosedje: čebula, 

paradižnik, redkvica, 

radie, pot, česen, grah, 

drobnjak, koper

od februarja 15-35x4-10 cm * za zgodnjim korenčkom: nizki fižol, solata, 

kolerabica, redkev, por, radič, kitajsko zelje, 

brstični ohrovt, endivija

* za poznim korenčkom: blitva, repa, špinača, 

motovilec, zimska solata

zelena

* dobri sosedje: redkvi

ca, cvetača, kolerabica, 

fižol, paradižnik, kuma

re, por,

februar, marec maj 30 x 30 cm špinača, motovilec

solata

* dobri sosedje: drob

njak, redkvica, zelena, 

kolerabica, korenček, 

čebula, paradižnik, por, 

kreša, kumare, kapusni- 

ce, koper

februar-junij marec-junij 25-35x25-35 cm * za zgodnjo solato: redkvica, kitajsko zelje, 

brstični ohrovt, por, endivija, radič, redkev, 

motovilec, špinača

* za pozno: zimska čebula, zimska solata, 

ZELENO GNOJENJE

špinača

* dobri sosedje: kapus- 

nice, korenček, kolera

bica, peteršilj, kumare, 

paradižnik, visoki fižol

februar-april, av

gust - september

25 x 10 cm fižol, paradižnik, paprika, kumare, solata, 

korenček, por, kitajsko zelje, endivija, radič, 

redkev

Rez sadnega drevja in grmičevja:

Kdor že težko pričakuje pomlad in 
prva dela v vrtu, se lahko kar loti 
osnovne reži sadnega drevja, če mu 
le ni premrzlo. Režemo predvsem 
jablane in hruške.
Slive, češplje in višnje le blago red
čimo (bolj z žagico kot s škarjami), 
da krošnja bolje »diha«, visokim 
češnjam pa na nekaj let ob obiranju 
izrežemo vrh ali enega izmed njih. 
Marelice režemo od cvetenja dalje, 
rez breskev in nektarin pa ni tako 
zelo pomembna, ker to ni tako po
gosto sadno drevo v vrtu. Je pa za
htevna in obilna - po rezi mora biti 
krošnja primerno zredčena, rodne
ga lesa ne sme biti preveč in naj bo 
enakomerno razporejen po krošnji. 
Orehov zaradi rodnosti same ni po
trebno obrezovati, leskam pa izre
zujemo star les in redčimo slabotne 
mlade poganjke ter tako ohranjamo 
grme mladostne in vitalne.

Krompir v domačem vrtu:

Krompir je skoraj popolna hrana. 
Jedilnik iz mleka in krompirja 
zagotavlja skoraj vse elemente po
trebne za življenje. Srednje velik 
krompir (teže okrog 150 g) namreč 
vsebuje: 110 kalorij, 3 g proteinov, 
23 g ogljikovih hidratov, 2710 mg 
vlaknin, 750 mg kalija, 10 mg natri
ja, vitamine C, B in K 
Krompir sadimo marca in aprila, 
hitreje pa bo vzklil, če ga bomo tri 
do štiri tedne nakaljevali v plitvih 
zabojčkih v svetlem in nekoliko 
toplejšem prostoru. Kasneje mora
mo paziti, da kaličev pri sajenju ne 
poškodujemo. Zgodnje sorte krom
pirja sadimo nekoliko globlje, da 
imajo večjo zaščito pred mrazom, 
potrebujejo pa tudi manjšo razdaljo

kot pozne sorte.
Krompir sadimo vsako leto na 
drugo gredo, da s tem zadržuje
mo napad škodljivcev in bolezni. 
Najprimernejše rastline, ki sledijo 
krompirju so cvetača, endivija, mo
tovilec, kitajsko zelje in jagode, kot 
sosedje pa na njegovo rast ugodno 
vplivajo nizek fižol, hren (odganja 
tudi koloradskega hrošča), brstični 
ohrovt, kumina in poprova meta.

Ostala opravila v februarju:

Poškodbe od mraza in razpoke na 
drevesni skorji premažemo s cepil- 
no smolo, da se rane hitro zacelijo. 
S tem preprečimo vdor in okužbe 
s škodljivimi mikroorganizmi. 
Cepilno smolo ali pasto pa seveda 
uporabimo tudi za zamazovanje ob
rezanih delov drevja.
Takoj, ko več ne zmrzuje, začnemo 
zalivati zimzeleno okrasno drevje. 
To je predvsem pomembno v času 
z malo padavin, saj pomanjkanje 
vode povzroča rjavenje in odpada
nje listov. Pred zalivanjem zemljo 
okrog rastline nekoliko zrahljajmo, 
da bo bolje vpila vodo, zalita tla pa 
nato prekrijmo s šoto.
Jeseni posajene okrasne čebulnice, 
kot so narcise in tulipani, pognoji

mo.
Za to uporabimo umetno ali organ
sko gnojilo. Gnojilo vdelamo z 
grabljami, vendar ne preblizu če
bulnice. Kasneje zemljo še nekoliko 
zalijemo.
Nabiramo veje drevja in grmičevja,

ki nam bodo v stanovanju po nekaj 
tednih zacvetele. Za dolgo cvetenje 
postavimo posodo ali vazo z vejami 
v prostor z največjo temperaturo 
okrog 20°C, na svetlo mesto, vendar 
ne na direktno sonce. Veje redno pr

šimo, saj suh zrak povzroči prehitro 
odpadanje vzcvetelih brstov.
In kaj nabiramo? Japonsko češnjo, 
vrbo, topol, javor, brezo, jelšo ...

Kako izbiramo škarje za obrezovanje?

Vsak vrtnar, tako začetnik, kot profesionalec, potrebuje za ob
rezovanje kakovostne škarje, ki režejo varno, čisto in z lahkoto, 
Pri nakupu si vzemimo čas in izberimo kvalitetne in udobne škarje. Nekaj 
ur rezanja s slabimi škarjami nas lahko kar precej zamori, za povrhu pa 
pusti še kakšen žulj. Ko škarje preizkušamo, se morajo odpirati in zapirati 
mehko. Dražje škarje za obrezovanje imajo rezilo navadno iz tršega jekla, 
zato ohranijo ostrino dalj časa kot cenejše. Pomemben pa je tudi ročaj. 
Najudobnejši je širok in nekoliko ukrivljen, ravni in tanjši pa nas pogosto 
radi ožulijo. Preizkusimo torej več vrst Škarij in ugotovimo, katere se 
nam najbolje prilegajo. ... in ne pozabimo nasveta znanega angleškega 
vrtnarja:
“S škarjami za obrezovanje delajte kot z zobno ščetko - ne posojajte jih. 
uporabljajte jih vsak dan, redno jih čistite in nikoli ne pozabite, kje imate 
spravljene. “

Vetrišče

Pa seje zgodilo novo leto. Rodile so 
se nove skrbi, pa tudi nove radosti. 
Dišalo je že po pomladi, a glej, bo
tra zima pride in nemarno odvrže 
plašč nad Vipavsko dolino. In takle 
čas te potegne v zamislek, o, no, 
danes o kulturi.
Kultura je danes precej široko raz- 
plastena in je vtkana v vsakdanjik, 
pa če to hočemo ali ne. Navdih za 
razmislek sem pravzaprav dobil ob 
bližajočem se kulturnem prazniku, 
ki se mi zdi precej temačen - da 
smo izbrali ravno smrt velikega pes

nika za kulturni praznik, mar ni to 
morbidno? Ali pa je to odraz večno 
jokajoče nacionalne duše, ki je pre
žeta z odhajanji in z malikovanjem 
temnih vzdihljajev. Če smo bili spo
sobni mnoge nacionalne praznike 
predrugačiti, potem bi bilo prav, da 
bi tudi tega, da ne bi kar naprej pro
slavljali neke pogrebščine, kije bila 
že sama po sebi dovolj trpka. Marje 
potem slovenska kultura ena sama 
trpkost? Ne, nikakor ne!
Zdaj, ko toliko drgnejo okrog Ev
rope, pa lahko s ponosom zapišem, 
da je bila Slovenija od nekdaj del 
evropskih kulturnih tokov. Recimo 
slikarstvo, tu smo bili vedno sredi 
dogajanj, saj so se naši umetniki 
pojavljali in šolali v metropolah 
tovrstne umetnosti. Pa naša arhi
tektura, pa glasbeni ustvarjalci. 
Seveda, če bi se hotel v tem za
pisu spuščati v podrobnosti, bi iz 
tega nastala cela knjiga - hočem 
le opozoriti na to, da smo bili skozi 
umetnost že prepoznavni in da bi to 
moral biti odličen eliksir za krepi
tev naše zavesti. Besedna umetnost 
pa ima vsekakor poseben pomen, za 
nacionalno identiteto.. Zgodovina 
tovrstne umetnosti je najbrž vsem 
nekoliko znana, ampak, kaj je z njo 
danes. Površnemu opazovalcu bi se 
morebiti celo zdelo, da je zgledna,

da žilavo živi. Res je, da gledališč
niki požanjejo tu in tam kakšen 
aplavz tudi v tujih gledališčih. Tudi 
nekaj avtorjev prevedejo in potem 
se mediji o tem razpišejo in stvar 
napihnejo, da bi prekrili dejanskost, 
ki jo kreira tržno gospodarstvo. 
To, da pa je slovenska knjiga prav 
tako obdavčena, kot recimo čevlji, 
to pa je že poseben razlog za raz
mislek. Francija pozna samo 4% 
davek, Finska pa celo samo 2%. 
Slovenska knjiga je zreducirana 
na čisto navadno tržno blago, kar 
sicer ima svojo upravičeno logiko 
v tržnem gospodarstvu. Mnogi 
zatrjujejo, da je slovenska knjiga 
predraga, posledica majhnega tržiš
ča in majhnih naklad, tudi znižan 
davek ne bi dosti pomagal; ta je le 
indikator državne skrbi za tovrstno 
nacionalno dobrino. V nečem pa je 
Slovenija svetovni fenomen, kar se 
knjig tiče seveda. Vsak založnik ali 
samozaložnik mora državi odstopiti 
sedemnajst brezplačnih izvodov v 
Narodno univezitetno knjižnico. Na 
ta način pride država do brezplač
nega knjižnega fonda. V zameno 
ti birokrati ponujajo le signaturno 
številko v NUK-u. In. če te ni, se 
prodajalci take knjige otepajo. Mar 
ni to velik nesmisel. Ta logika bi 
bila upravičena pri knjigah, ki so

državno subvencionirane - takšnih 
naslovov pa je omejeno število. 
Torej je knjiga edini tržni proizvod, 
ki mora biti na voljo tudi državi, 
poleg že pobranih davkov. Poseben 
problem so tudi davki na avtorske 
pravice, ampak to je tema za širšo 
razpravo - samo kot informacija, 
približno četrtino romana moram 
napisati za državo.
Seveda pa se investicija v kulturo 
začne že pri posamezniku. Razne 
študije so pokazale, da je kulturna 
konzumacija Slovencem primerljiva 
z ostalimi evropskimi narodi, če to 
konzumacijo razumemo skozi opti
ko sodobne kulturne razplastenosti. 
Kultura je danes tudi urbana sub
kultura, ki si polagoma utira pot v 
kulturniški elitizem, kije napajan z 
državnimi sredstvi. Urbana kultura, 
s svojo izrazno raznovrstnostjo, vse 
bolj osmišlja neko novo sobivanje, 
ki ga kultura regenerira, saj seje ro
dila prav iz urbanih civilizacijskih 
nasnovkov. Torej kultura ni samo 
opera, gledališče, balet, pevski 
zbori, knjiga, film; je tudi video- 
produkcija, je vsa sodobna glasbena 
produkcija, klubska dogajanja; prav 
ta pa so generacijsko precej ozko 
definirana in zato tuja kulturnemu 
elitizmu, ki namenoma odriva vse 
tiste derivate kulture, ki bi načeli

konservativno udobje kulturniških 
funkcionarjev. Vsak si lahko najde 
svojo kulturno osmislitev in tako 
skuša sebe vtkati v celotno druž
beno tkivo. Kultura je pravzaprav 
večna refleksija človeka, da se lažje 
prepozna in si najde svojo identiteto 
v družbeni shemi. Porabništvo se
veda polagoma skreira svojstvene 
kulturne konzumente, ki hlastajo 
za ceneno zabavno kulturo, le-ta 
pa ponuja lažno identiteto, tudi 
nacionalno. Medmrežje in vse
splošna globalizacija prinašata nove 
kulturne spreplete, ki sodobnega 
človeka osmišljuje v neko poeno- 
tenost. Tako se meje med nacional
no kulturo in splošno civilizacijsko 
kulturo vse bolj zabrisujejo. Vizu
alne umetnosti: slikarstvo, foto
grafija, videoinštalacije, so že sedaj 
brezmejne, pretenzirajo pač splošno 
civilizacijsko vizualizirano sporo
čilnost.
Če sklenem, potem bi zapisal, daje 
kultura notranja nuja posameznika 
ih je odraz civilizacijske adaptivno- 
sti. Nacionalna bit se zmore refle.k' 
sirati samo skozi kulturno identiteto 
- omogočimo ji to!

Bojan Bizjak - Zakawsky
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Program dela ajdovske borčevske organizacije

Sami skrbijo za tekoče 
delo in spomine
Glavna naloga, ki so si jo zadali v Območnem združenju borcev in 
udeležencev NOB Ajdovščina, je pridobivanje novega članstva. Iščejo 
Predvsem mlade, ki jih bodo postopoma vključevali na vodstvene pol- 
°žaje organizacije. Mišljenje, da je Zveza borcev zgolj organizacija za 
nekdanje borce, je zmotno, saj gre organizaciji predvsem za ohranjanje 
sPomina na preteklost, ki pa je stvar vseh.
r-na od prioritetnih nalog iz le
tošnjega načrta je tudi obnova in 
vzdrževanje grobnic, spomenikov 
ln obeležij NOB, pri tem računajo 
na pomoč občin in krajevnih skup
nosti, ki so jim že do sedaj poma
gale. Pospešeno bodo zbirali tudi 
sredstva za Sklad Franca Rozmana 
Staneta, namenjenega za pomoč 
Pri elementarnih nesrečah, social
nih težavah članstva, 30 odstotkov 
denarja iz sklada pa gre za obnovo 
spomenikov.
Skozi leto pa bodo s slovesnostmi 
Počastili spomine na dogodke iz 
Preteklosti. Tako bo po tradiciji 
na Dan upora proti okupatorju, 27. 
aPrila, proslava na Nanosu, na Dan 
državnosti, 25. junija, pa slovesnost 
na Predmeji. Počastili bodo tudi 
nekatere druge obletnice, v febru- 
arju bo minilo 60 let od zverinskih 
ubojev v Beli in na Predmeji, v 
marcu se bodo spomnili izgona

prebivalcev Erzelja, za septembrsko 
slovesnost ob spominu na usmrtitve 
borcev Gradnikove brigade pa se 
še dogovarjajo z Občino Vipava in 
Krajevno skupnostjo Vrhpolje.
Za članstvo bo organizirana ude
ležba na pomembnejših proslavah 
po Sloveniji.
Borčevska organizacija bo tudi 
letos posvetila veliko skrb reševa
nju zahtevkov in vlog za priznanje 
statusa veterana NOB, ki v skladu 
z zakonodajo vlagajo zahtevke. 
Strokovno pomoč pa bodo članstvu 
ponudili tudi v primeru, ko gre za 
uveljavljanje pravic po tako ime
novanih vojnih zakonih v drugih 
primerih.
Za realizacijo programa pa seveda 
potrebujejo sredstva, zato pričaku
jejo, da bo lokalna skupnost podprla 
njihov obsežen program.

Sh

Novoletna zabava Društva upokojencev in Društva 
invalidov Ajdovščina-Vipava

»Vedno« mladi se 
zabavajo
Pa naj kdo reče, da se upokojenci in invalidi ne znajo zabavati in si raz
gibati svojih kosti.
28. decembra 2002 smo se dobili v hotelu Pigal Planika v Ajdovščini. 
Zbralo se je okrog 230 članov. Za veseli začetek nas je Blaž, dijak iz 
Kamenj, popeljal z Novoletno pridigo v čas, ko je v Vipavskem Križu 
Pridigal Janez Svetokriški. Naša igralska skupina je pripravila skeč »Naš 
hladilnik«. Igrali so: zakonca Žgavec, Klara Štrancar, Viko Curk in Lojze 
Vidmar. Peter Žgavec je prebral anekdoto Pasje sanje. Za glasbo in dobro 
razpoloženje je skrbel Silvo Spačal. Večer smo popestrili z družabnimi 
igricami (ples parov s srčki, povijanje mumij s toaletnim papirjem,...), 
in, ker smo družabni in se radi zabavamo, smo sklenili da se enkrat me
sečno dobimo in priredimo druženje s plesom.

Jelka Vrčon

_ AUTOCOMFORT d o o
sefqnr Cesta IX. korpus 96, 5000 Nova Gorica 

tel.: 05-3305010 od 8-12 in 13-17; sob 9-12
ugoden nakup + 2 letna garancija+ AKCIJA

2003
LEON 1.6 "Špirit"

BOGATA OPREMA
3.357.000 SIT

IBIZA "Spring"
+ klima + MEGLENKE

2.315.000 SIT
TOLEDO 1.9 TDi 110 KM 

samo 4.345.000 SIT

13. medobčinski otroški parlament

Otroci o nasilju in zlorabah otrok
14. januarja so se na ajdovski občini zbrali mladi parlamentarci iz ajdovske, vipavske, dobraveljske, otliške 
in eolske šole. Govorili so o nasilju starejših nad otroki in med vrstniki. Akcijo že nekaj let zapored pelje
Zveza prijateljev mladine, oziroma koordinatorka Jana Bolčina.

Priprave so pričele že s tednom 
otroka v lanski jeseni, ko so po
tekale delavnice in predavanja, v 
novembru pa tudi šolski parlamenti, 
na katerih so bili izbrani predstav
niki za medobčinsko srečanje mla
dih parlamentarcev. Da se dogaja 
otroški parlament, so po hodnikih 
občinske stavbe opozarjali plakati 
na temo nasilja, ki so nastajali na 
ustvarjalnih delavnicah, ajdovski 
osnovnošolci pa so v bročuri objavi
li svoja razmišljanja na temo nasilja 
med otroki in nad njimi.
Na medobčinski otroški parlament 
sta bila povabljena župana Marjan 
Poljšak in Ivan Princes ter pred

stavniki institucij, ki skrbijo za 
varnost in pravice otrok. Ajdovski 
župan je v uvodnem nagovoru 
mladim poudaril, da naj bodo mladi 
samokritični, vipavski župan pa 
je dodal, da je v vsakem trenutku 
pomembno prepričanje v »dobro«. 
Na vprašanje, kaj občini storita v 
izogib nasilju, sta navedla športne, 
kulturne in zabavne aktivnosti, ki 
so na voljo za kvalitetni izkoristek 
prostega časa otrok. Dalo bi se 
storiti še marsikaj, žal pa se vedno 
ustavi pri denarju, ki ga ni na pre
tek. S podobnim vprašanjem je bil 
izzvan tudi predstavnik policije, 
Uroš Velikonja. Povedal je, daje po

licija represivni organ, da ukrepajo 
takrat, ko je nasilje že storjeno. Po
udaril je, da bi v izogib nasilja med 
vrstniki po šolah potrebovali več 
informacij, zato je pozval k medse
bojnemu sodelovanju in zaupanju. 
Predstavnica Centra za socialno 
delo je na enak izziv odgovorila, da 
je Center institucija, ki opravlja po
govore po naročilu sodišča, le-to pa 
tudi določa nadaljnc ukrepe. Otroci 
so govorili predvsem o nasilju med 
njimi, o prevladi močnejših nad šib
kimi, o ustvarjanju razlik, tako na 
fizičnem, kot na psihičnem nivoju. 
Prav psihično nasilje se jim zdi še 
posebej problematično.
Ob koncu parlamenta so izbrali še 
predstavnike, ki so zgornji vipav
ski občini zastopali na regijskem 
parlamentu v Novi gorici, ki pa 
je potekal nekoliko drugače kot v 
Ajdovščini. Po mnenju ajdovskih 
predstavnikov Zveze prijateljev 
mladine so namreč otroci, ki bi 
morali imeti glavno besedo, imeli 
premalo možnosti izražanja svojih 
lastnih misli. Mlade parlamentarce 
čaka še pot v Ljubljano, kjer bosta 
Vipavsko dolino zastopali Nina 
Trebovc z Osnovne šole Dobravlje 
in Ana Bajc iz Osnovne šole Danila 
Lokarja iz Ajdovščine.

Sh

Pomoč Kazahstanu

Uspešna humanitarna akcija
Sredi januarja je iz skladišča Škofijske karitas v Ajdovščini na 10.000 kilometrov dolgo pot odpeljal tovor
njak s humanitarno pomočjo, namenjeno ljudem v Kazahstanu. Na cilj bo v februarskih dneh.
Akcija zbiranja pomoči je potekala 
lansko jesen, na prošnjo Antona 
Arsenjuka, primorskega rojaka, ki 
živi in dela v Ust Kamenogorsku 
v Kazahstanu. V mrzli deželi je 
veliko socialno šibkih družin, še 
več pa sirot. Prav v Kazahstanske 
sirotišnice je namenjene največ 
tople obleke, obutve, posteljnine, 
šolskih potrebščin in igrač. Odziv 
ljudi je bil dober, saj so brez velikih 
akcij, zgolj s pomočjo sodelavcev 
karitasa, pripravili 363 paketov. 
Pri pripravi pošiljke je pomagalo 
veliko število prostovoljcev, ki so 
napolnili preko 80 kubičnih metrov 
prostornine. Denar za prevoz so 
zbrali Anton Arsenjuk in njegovi 
poslovni prijatelji, pomoč pri ure
janju je ponudila družba Antoni 
iz Ajdovščine, glavni akter akcije 
zbiranja pa je bila tudi tokrat Jožica 
Ličen, koordinatorka karitasovih 
programov v Ajdovščini.

Sh

OBVESTILO
V Ajdovščini se nadaljuje izgrad
nja prizidka zdravstvenega doma 
in lekarne znotraj objekta. Od po
nedeljka dalje bo tako prehod med 
novo in staro zgradbo zdravstve
nega doma zaprt za nekaj mese
cev, zaradi gradbenih del. V vsako 
stavbo bo torej potrebno vstopati 
posebej, obiskovalci zdravstvene
ga doma in uporabniki njegovih 
storitev so tudi v tem primeru na- 
prošeni za razumevanje.

Za nalaganje tolikšnega tovornjaka je potrebnih veliko močnih rok.

„ hoMAP
I Nova Gorica.too

Geodezija in prostorska informatika

Geodetske storitve
• urejanje parcelnih mej

• parcelacije zemljišč

• vris objektov

• vpis v kataster stavb 
(etažna lastnina)

• geodetski načrti

• evidentiranje komunalnih vodov

• zakoličbe...

»» Ajdovščina
Gregorčičeva 32/Tet: 05 368 14 46

Nova Gorica
Cankarjeva 62/Tet: 05 333 01 OO
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Pestro dogajanje v društvu Gora

Zima je čas, ko Gorjani kujejo kolajne
Čeprav je društvo Gora nadvse dejavno skozi celo leto, pa je zima vendarle tisti letni čas, ko je društvena 
dejavnost v polnem zamahu. Letošnja zima je bila še kar radodarna s snegom, kije seveda osnovni predpogoj 
za številne nastope. V društvu deluje več sekcij, v javnosti najbolj poznana pa je še vedno Čibejeva skupina, 
ki nastopa v značilni opravi, z dolgimi lesenimi smučmi in usnjenimi vezmi, vernimi kopijami norveških 
smuči, ki jih je leta 1888 iz Osla naročil in jih tudi dobil dolski učitelj Edmund Čibej. Člani v usklajeni opra
vi običajno nastopajo v skupinski koreografiji, smučajo pa v telemark tehniki. Skupino vabijo na različne 
prireditve doma in na tujem in je vedno dobrodošla atrakcija in tarča fotografov in kamermanov. Z drugimi 
tipi smuči in različno tehniko, seveda pa v stari opravi, nastopa sekcija smučanja po starem, kije letos močno 
povečala zbirko medalj in pokalov. Tretja je sekcija za telemark, ki goji sodobno tekmovalno smučanje v 
treh disciplinah telemarka in predvsem vzgaja mlade tekmovalce, med katerimi je tudi državni reprezen
tant in nosilec bronaste kolajne z lanskega svetovnega prvenstva Klemen Zonta. S pripojitvijo Smučarksega 
kluba Predmeja pa je v društvu Gora nastala še sekcija za nordijsko smučanje, ki želi na Gori ohraniti 
tradicijo smučarskih skokov in tekov. Ker je snežna sezona kratka, je večina tekmovanj v različnih discipli

nah skoncentrirana na januarske tovanje v polarno Finsko nepozabno Vidmarje bil prvi v skokih v kate-
doživetje.konce tednov in tako smo lahko 

Gorjane na isti dan našli na štirih 
različnih nastopih. Pa pojdimo 
po vrsti.

V Kropi je bila prva tekma nove 
sezone v smučanju po starem. 
Domače društvo Talesenih je pri
pravilo tradicionalni spust za po
kal Koledniki. Kljub neugodnim 
cestnim razmeram se je zbralo 70 
tekmovalcev, med njimi tudi pet
erica članov društva Gora. Vrnili so 
se z dvema kolajnama, saj sta bila 
Zlatko Krivec pri moških in Jana 
Blaško pri ženskah druga. Priredi
tev v starem železarskem kraju je 
bilo hkrati svojevrstno etnološko 
doživetje, saj so domačini poskrbeli 
za razstavo smučarskega okovja in 
vezi izdelanih v Kropi, ter starih 
smuči.

Bronasti Klemen Žonta
Sočasno je bila na Rogli tudi tek
ma za pokal Barcafe v sodobnem 
telemarku. Udeležila se je je tudi 
tekmovalka društva Gora Anja 
Rijavec in osvojila srebrno kolajno 
med mladinkami. Mladinski držav
ni reprezentant v telemarku Kle
men Žonta pa je ta čas nastopal na 
Finskem. Lanski bronasti kolajni je 
na tokratnem svetovnem prvenstvu 
dodal še 5. mesto. Za konec finske 
turneje je štartal še na članski tekmi 
in osvojil 43. mesto, kar je za dijaka 
prvega letnika ajdovske gimnazije 
tudi lep dosežek, zagotovo pa je po-

Ugodne snežne razmere so omo
gočile postojnskemu društvu 
Torbarji, da je organiziralo svojo 
prvo tekmovanje v smučanju po 
starem. V Šmihelu pod Nanosom 
se je brezhibno odvrtelo tekmova
nje, na katerem so se Gorjani po
novno izkazali s kopico medalj. V 
veleslalomu je med dečki zmagal 
Nejc Vidmar, med člani pa Roman 
Blaško, Franc Vidmar je bil drugi. 
V skokih je med članicami zmagala 
Ivica Vidmar, njen sin Nejc je bil pri 
dečkih drugi. V skupinski vožnji so 
bili Gorjani četrti.

Večina članov društva Gora pa je 
bila na ta dan na smučišču Cerkno, 
kjer so pripravili kamp telemarka. 
Zanimanje med tisočerimi obis
kovalci Črnega vrha za to eksotično 
disciplino je bilo veliko in ves čas 
je bila v obtoku prav vsa oprema, ki 
so jo imeli na voljo. Sočasno so pr- 
pravili še odprto prvenstvo društva 
Gora v telemark veleslalomu. Med 
člani je slavil svetovni podprvak 
med mladinci Sergej Primožič (TK 
Kranj), drugi je bil Nejc Frumen, 
tretji pa Matjaž Polanc (Gora). Med 
ženskami so ure najhitrejši čas po
kazale Jani Blaško (Gora), druga je 
bila svetovna mladinska prvakinja 
Dora Štuhec (TK Kranj), tretja pa 
Anja Rijavec (Gora). Med veterani 
je zmagal Aleš Miler pred brato
ma Urošem in Emilom Velikonja 
(Gora).

Na Cerknem pa je bilo tistega dne 
še prvenstvo novoustanovljenega 
smučarskega kluba Gozd. V velesla
lomu je pri otrocih zmagal Damjan 
Vidmar pred Matejem Mikužem in 
Anjo Vidmar, pri odraslih pa je bil 
najhitrejši Ivan Mikuž pred Simo
nom Kovšco in Jožetom Krapežem.

Na tretji letošnji tekmi v smučanju 
po starem na Starem vrhu nad Škof
jo Loko seje ponovno odlično odre
zala družina Vidmar z Otlice, saj je 
pobrala tri prva mesta. V skokih s 
staro opremo je med ženskami po
novno zmagala Ivica Vidmar, Franc

goriji lovcev, medtem ko je njun sin 
Nejc Vidmar zmagal v veleslalomu 
v kategoriji dečkov.

Večji del društva pa je bil ta čas v 
italijanskem smučarskem središču 
Fai della Paganella, kjer je domače 
društvo proslavilo deseto obletnico 
delovanja z mednarodnim sreča
njem telemarkarjev. Dvodnevno 
dogajanje je doživelo vrhunec s 
sobotnim nočnim spektaklom na 
sneženem stadionu sredi kraja, na 
katerem so se pred množico ob
činstva predstavile vse skupine. Ob 
visokih političnih predstavnikih po
krajine Trentino in seveda domačih 
veljakih je prišlo tudi do uradnega 
pobratenja med društvom Gora in 
društvom iz Paganelle. Vse skupaj

je začinil veličasten ognjemet, ki se 
ga ne bi sramovala niti novoletna 
Ljubljana.

Nordijska sekcija se je istega dne 
udeležila še odprtja skakalnice 
na Lokvah, ki jo je zgradil znani 
turistični zanesenjak in nekdanji 
skakalec Rajmund Kolenc. Najdlje 
je odskočil olimpijec Danilo Pud
gar, sedaj član društva Gora, ki je 
še bolj kot z zmago, pozornost me
dijev pritegnil z izjavo, da načrtuje 
gradnjo dveh skakalnic kar v Palah 
v Ajdovščini!

Del članstva pa tudi med tednom ni 
počival, saj so nekateri že v ponede
ljek odbrzeli pod Pohorje, kjer so se 
za lisičkami po strmini na snežnem 
stadionu spuščali še najboljši tele- 
markerji sveta na kar treh tekmah

srečanje smučarjev s staro smučarsko opremo

Vlil. Filipov tek in spust 
- 08. 02. 2003
Društvo za ohranjanje in varovanje naravne in kulturne dediščine 
“Gora” prireja VIII. Filipov tek in spust v počastitev 108. obletnice 
prve smučarske tekme, ki se je odvijala na Predmeji, na pobočju Go- 
laka in Smrekove drage, 8. marca 1895.

KRAJ TEKME: Predmeja - Tiha dolina ali rezervna proga 
DATUM: 08. 02. 2003
KATEGORIJE: moški, ženske, lovci in gozdarji, dečki in deklice (dečki 
in deklice roj. leta 1987 in mlajši)
DISCIPLINA: Kombinacija teka in spusta in smučarski skoki s staro opre
mo
DOLŽINA TEKA IN SPUSTA: Približno 500 m z nadmorsko višino 5 m 
PRIJAVE: Do 06. 02.2003 na naslov Društvo GORA, Predmeja 106,5270 
Ajdovščina ali

na fax: 05 36 49 023.

V prijavi navedite ime in priimek, letnico rojstva, naslov, društvo ali kraj, 
vašo telefonsko številko in kategorijo, za katero se prijavljate 
OPREMA: Tekmovalci tekmujejo v najmanj 25 let stari opremi. Tekmo
valci tekmujejo na svojo odgovornost, oziroma na odgovornost društva, 
kijih prijavlja.

PROGRAM PRIREDITVE:
10.30
11.00
11.30
12.00

13.30
15.00
16.30

- Zbor udeležencev na Rupi na Predmeji in prevzem startnih številk
- Začetek prireditve - pozdravni nagovor

■ Start teka
• Spust z ocenjevanjem vožnje in opreme
- Ogled meddruštvenega tekmovanja v skokih na 20.m skakalnici
- Skoki s staro opremo - skoki po starem (oprema do leta 1970)
- Razglasitev rezultatov, podelitev nagrad in družabno srečanje

Ovenčani s slavo mnogih zmag!

V slučaju pomanjkanja snega bo tekmovanje izvedeno na rezervni progi. 
Zbor udeležencev je istega dne ob 10.00 uri na Rupi.

Informacije na telefon 05 36 49 393 vsak dan od 18.00 do 20.00 ure.

Vsi tekmovalci bodo prejeli spominska darila, najboljši pa diplome in 
medalje. Posebno nagrado prejme tudi najštevilčnejša ekipa, najstarejši in 
najmlajši udeleženec tekmovanja, ter zmagovalec teka.

Tekmovanje bo ocenjevala posebna strokovna žirija.

Vsi ste vljudno vabljeni, povabite tudi vaše prijatelje s staro smučarsko 
opremo!

Nočni spektakel v PaganelH 
za svetovni pokal. V klasičnem 
veleslalomu je Klemen Žonta, če
prav mladinec, Gori prismučal prve 
točke svetovnega pokala. V nočni 
tekmi v spritnu ni imel sreče .in je 
odstopil, naslednjega dne pa je spet 
prišel do cilja in sicer na 36. mestu 
v disciplini telemark veleslalom. 
Zvonko Žonta, Igor Polanc in Uroš 
Velikonja so kot nekdanji smučarski 
skakalci opravljali vlogo sodnikov 
na progi in sicer pri skoku, kije se
stavni del vsake tekme v telemarku. 
Na prizorišču pa je bila tudi Čibeje
va skupina, ki je s staro opravo so
delovala na zaključni slovesnosti, 
vodjo Slavka Vidica pa doletela 
čast, da je najboljšim tekmovalcem 
delil medalje.

Vendar tudi dogajanje na Gori ni 
mirovalo, saj so se začele priprave 
za 8. Filipov tek in spust, ki bo 8. 
februarja v Tihi dolini na Predmeji. 
Tradicionalno tekmo v smučanju 
po starem, že četrto v letošnji zimi, 
bodo v dolini skakalnic združili še 
z meddruštvenim tekmovanjem v 
smučarskih skokih na 20-metrski 
skakalnici (razpis je priložen).

Edo Pelicon

Obvestilo
Dramsko kulturno društvo Buda
nje vas vabi na ogled veseloigre 
Vozel. Odigrana bo v Domu kul
ture v Ajdovščini, v soboto 15. 
februarja ob 19.00 uri.
Ponovitev bo v nedeljo, 16. febru
arja ob 17.00 uri. Ne zamudite!

0STRZEK d.o.o.

Lokavec 157/a 
tel.: 368 15 16 
GSM: 041 673 259

• ZAKLJUČNA DELA V 
GRADBENIŠTVU

• CELOVITA OBNOVA 
STANOVANJ IN HIŠ

• OBLAGANJE TAL IN 
STEN (parket! vseh vrst, 
pluta, laminati, podovi, 
keramika, PVCji, opaži 
in obloge

• MIZARSKA 
VZDRŽEVALNA DELA

• IZDELAVA STAVBNEGA 
POHIŠTVA (okna, vrata)

• DOBAVA NOTRANJE 
OPREME (lesene 
stopnice) IN POHIŠTVA 
PO NAROČILU

• POPRAVILA OKEN, 
VRAT, ROLETE
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Idilična stanovanjska soseska v Šturjah

Na trati 34 novih nadstandardnih stanovanj
Delavci Primorja so kmalu po novem letu zaorali ledino nove stanovanjske soseske, ki so jo poimenovali Na trati, čeprav se je starejši spominjajo kot Marceve trave. Leži v mirnem 
delu Šturij, med zadnjim nizom dahavskih hiš na zahodu in potokom Repetinovec na vzhodu, na jugu pa jo zamejuje nekdanja ajdovska bolnišnica. Ob potoku in mimo ‘Bolnice’ bo 
soseska prometno povezana na Idrijsko cesto. Nekoč senožet, zadnje čase pa neizkoriščeno zemljišče, je kar klicala po pozidavi, saj jo z vseh strani obkrožajo stavbe.

Soseska bo imela kar 65 parkirišč, Stanovanjski bloki so zasnovani
20 več kot jih predpisuje občinski tako, da se tudi z višino prilagajajo
°dlok. Potrudili se bodo tudi pri zu- arhitekturni podobi okolja, torej 
nanji ureditvi, tako da bo v skladu z ne gre za stolpiče pač pa nizke in 
'tnenom dovolj zelenila vzdolžne objekte s tlorisom 17 x 22

Ri primorje
metra. Dva imata ob pritličju še dve 
nadstropji, tretji pa samo eno. Na 
razpolago bodo stanovanja različ
nih velikosti, od garsonjer do štiri
sobnih stanovanj. V nižjem bloku

je 8 stanovanj, v drugih dveh pa po 
13, skupaj torej 34 stanovanj, od 
tega 7 garsonjer, 3 enoinpolsobna 
stanovanja, II dvosobnih, 5 tri
sobnih in 8 štirisobnih. Stavbe bodo 
bolj podobne stanovanjskim hišam 
kot blokovskemu naselju, gradnja 
nasploh pa bo nadstandardna.

Vir ogrevanja bo zemeljski plin, 
vsako stanovanje bo imelo svoj 
števec in lastno peč v stanovanju, 
ki istočasno služi tudi za ogreva
nje vode. Tudi sicer s toploto ne bi 
smelo biti težav, saj bodo stavbe 
dobro izolirane, okna pa plastična 
s termopan stekli. Sicer pa se bodo 
Primorci prilagajali željam naročni
kov pri izboru materialov in manj
ših posegov v stanovanjih, recimo 
pri zamikih predelnih sten, talnih 
oblog...

Skratka, nedaleč od središča, pa 
ravno prav odmaknjena od mestne
ga vrveža bodo stanovanja za tiste,

ki iščejo kombinacijo podeželskega 
miru, moderne infrastrukture in 
kakovostne gradnje.

»Cena kvadratnega metra stanovanj 
je glede na izjemno lokacijo in vi
soko kakovost gradnje zelo ugodna, 
od 1020 do 1120 evrov za m2. Z vsa
kim posameznim kupcem je možen 
dogovor o načinu plačila izbranega 
stanovanja, za takojšnja plačila 
celotne kupnine priznavamo ko
mercialni popust, na predplačila v 
času izgradnje pa finančni popust. 
Pri nakupih nad 120 m2 imamo še 
dodatne količinske popuste,« pravi 
vodja projekta Na trati Damjan Lo
zar. Sicer pa so vse podrobnosti o 
soseski na voljo na telefonu. 
36-90-351 ali 36-90-343!

Seveda pa vse zanima, kdaj bo so
seska vseljiva: »Ko bodo drugo leto 
na trati zacvetele marjetice, se bodo 
prvi stanovalci že vseljevali,« doda
ja Lozar. ep

NK Primorje - nekaj novega, nekaj že poznanega Wada na januarski regati prijateljskega Kluba JO-JO iz Ankarana

Priprave so dobre
2l. januarja so nogometaši Primorja, zaradi bolezni Mirana Lulika, 
dobili novega direktorja za določen čas. To je znano nogometno ime, 
Pavle Žorž, doma s Slapa pri Vipavi.

Ajdovski nogometaši začenjajo leto je triinpolletno pogodbo podpisal
2003 z jasnim ciljem: po slabem 
Jesenskem delu so si za mejo v 
Pomladanskem nadaljevanju pr- 
Venstva postavili osvojitev četrtega 
ad petega mesta v prvi slovenski 
n°gometni ligi. Kako to doseči? 
Predvsem s kvalitetnim treningom 
v sedanjem obdobju priprav na 
Nadaljevanje prvenstva, ki se bo 
»zavrtelo« v nedeljo, 2. marca s 
srečanjem z Rudarjem.
Prvo moštvo bo štelo 24 igralcev, 
°d tega so trije vratarji. Po besedah 
Ivice Matkoviča, ajdovskega prvega 
strokovnjaka, so do L marca, ko 
86 končuje prestopni rok, v vrstah 
Primorja še možne kadrovske spre- 
•Nembe, če bi nekateri igralci prve- 
§a moštva odšli v tujino.
Najbolj zveneče novo ime v Pri- 
Niorju je vsekakor Goran Jolič, ki 

Je z rdečečrnimi zelo dobro ujel 
'f na prijateljskih tekmah že dva- 
kfat zadel v polno. Pogodbo je pod- 
P'sal še Dalibor Starčevič, ki se je 
v ekipi preizkusil že v jesenskem 
dslu, ajdovske ljubitelje nogometa 
Pa je najbolj vzradostila vest, da

Anel Džuzdanovič, otrok Primorja, 
ki se je medtem posvečal malemu 
nogometu, na velikih travnikih pa 
igral za Adrijo in Komen. Po dol
gotrajnem okrevanju se je vrnil še 
Robert Miloš, nov tretji vratar poje 
Tolminec Baloh.

Dokončno je z igranjem v prvem 
moštvu prenehal Sefik Mulahme- 
tovič in se preselil med trenerje 
mlajših igralcev, klub pa je prekinil 
pogodbi s Tomažem Žnidarčičem in 
Sanijem Trgom.

Trener Matkovič pravi, da želi v 
novem obdobju, ki prihaja, pred
vsem prebuditi mlade, ki morajo 
zavestno več in bolje delati, če se z 
nogometom želijo ubadati profesio
nalno. Zelo bi mu bilo povšeči, če bi 
Primorje v svojih vrstah imelo tudi 
reprezentante. Potencialna imena 
pa so Mlakar, Tanjič, Gregorič in še 
kdo. To bi bila gotovo za ekipo, pa 
tudi za ljubitelje ajdovskega nogo
meta dodatna draž in stimulacija.

im-iče

Uspešno prijadrali do cilja
Ideja za januarsko regato sega v leto 1996, saj so v zimskih mesecih ljubiteljski morjeplovci prepuščeni zgolj 
pregledovanju fotografij, pa morda kakšne zasebne vodne dirke s prijatelji »od marine do marine«, na na
grado-vrček piva v bližnji lokal. Pa je Društvo JO-JO iz Ankarana, katerega člani so tudi ajdovci uresničilo 
idejo o Novoletni regati. Prvič so merili čas trem jadrnicam, v naslednjem letu seje udeležba podvojila, prvo 
soboto letošnjega januarja pa je na startu čakalo 23 jadrnic, oziroma 107 jadralcev.

morstvu. Prve jadrnice so za pot 
porabile uro in 10 minut, druge 
so prispele kmalu za njimi. Pa še 
rezultati: skupno je zmagala jadrni
ca Synergy, ki jo je krmaril Zvone 
Hočevar, druga je bila Čarovna in 
krmar Zoran Žagar, tretje mesto pa 
je pripadlo jadrnici Drink team in 
Tomu Kokošarju.
V pokalnem tekmovanju Društva 
Wada, ki velja samo za člane dru
štva, je zmagal Leon Kobal, odlično 
se je odrezal tudi Valter Strancar, 
saj je s svojo 6-metrsko »Golo 
Jolito« pustil za sabo lepo število 
daljših jadrnic.
Seveda pa je glavni namen Novo
letne regate druženje ljubiteljev 
jadranja, zato o tem, kako seje dan 
(op.p. noč) zaključil, ni potrebno 
izgubljati besed. Morda le to, da je 
tudi pot domov, na Vipavsko, mini
la brez nadležnih srečanj z varuhi v 
modrem.

G. M. H.

Regatno polje je vedno enako in 
sicer Pomol Valdoltra - pilotska 
boja pred Koprom - svetilnik na 
Debelem Rtiču. Letos je pri orga
nizaciji pomagalo tudi ajdovsko 
Društvo Wada, med drugim so bili 
zadolženi za gašenje žeje in lakote. 
Vipavsko vino in jota, ki sojo sku-

CEL
TERNATIONAL

Salon pohištva
Dobravlje 9, 5263 Dobravlje 
Tel.: 05 368 40 10, fax: 05 368 40 15
www.excel-int.si, e-mail: excelint@siol.net

izdelujemo pohištvo za kuhinje, 
jedilnice in dnevne sobe po meri vašega 
doma

strokovno svetujemo

nakup v februarju vam prinese dodaten 
popust pri nakupu stenske keramike v 
METIS d.o.o.

hali v kuhinji Pri izviru Hublja, za 
povrh pa še domač pršut, so več kot 
zadovoljivo tešili tovrstne potrebe 
jadralcev. Wada je sicer na regati 
tekmovala z 10 ekipami, oziroma 
54 jadralci. Poleg jadrnice tipa 
Meteor, imenovane Ena Wada, ki je 
last društva, so si jih osem izposo
dili, Gola Jolita pa je last enega od 
članov društva.
Priprava bark v Izolski marini je 
pričela zgodaj zjutraj (op.p. 8.00). 
Začetno brezvetrje je kmalu minilo 
in jadra so zaplapolala. Tik pred 
začetkom dirke, start je bil napo
vedan za »točno opoldne«, so orga
nizatorji, pripravili kratek kulturni 
program, v katerem je prvič javno 
nastopil tudi novoustanovljeni zbor 
Društva Wada, ki prepeva pod vod
stvom Zdravka Trohe.
Veselje ljubiteljskih jadralcev je 
dvigoval vetrc, ki se je prav lepo 
vzdignil na »izletniško moč« in v 
pravilni smeri pihal v jadra vse do 
cilja, tako, da so elegantno vozili 
celo tisti, ki so še začetniki v po-

Dništvo Wada bo v sredini 
februarja organiziralo tečaj 
za voditelje čolnov, ki bo po
tekal v Ajdovščini. Interesenti 
pokličite Valterja na gsm: 031 
579 871 ali nam pišite na elek
tronski naslov wada@email.si

MI1L
v sodelovanju zjiaravo
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DIRKAČ 
ALEŠI 
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NADA,
UPANJE
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MIRANDA
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Ime in Priimek: Naslov:

Na dvorišču ob nekdanjem balinišču pri 
Hrovatinovih so konec lanskega leta imeli 
izredno letino mandarin in pridelali »mega« 
limono. Slika ne laže.

Na koncertu skupine 
Game over so evfo
rične najstnice:
- v avli ponorele
- redarje popeštale
- trdovratno čakale
- organizatorje po
pljuvale
- z dolgim nosom 
ostale,
kajti avtogramov 
niso dobile.
Po splošnem prepri
čanju pa je vseglih 
blu lepu.

Vsaj v lepih sanjah...

^ns
KERAMIKA

CESTA 4/A, AJDOVŠČINA 
tel.: 368 04 33

KOPALNIŠKA KERAMIKA 
KOPALNIŠKO POHIŠTVO 

KOPALNIŠKE GARNITURE 
SAVNE IN MASAŽNE KADI 

TALNA KERAMIKA 
PIPE

LAMINATNI PODI

PRIJAZNA PONUDBA 
SVETOVANJE 

DOSTAVA NA DOM 
UGODNI PLAČILNI POGOJI 
ELEGANCA IN KVALITETA 
V mesecu februarju vam ob 

vsakem nakupu v naši trgovini 
PODARIMO KUPON s katerim 

pridobite posebne ugodnosti tudi 
v trgovini EXCEL v Dobravljah

Rešitev izrežite iz Latnika in jo v 
kuverti do 15.03.2003 pošljite na 
naslov: Nova Nova d.o.o. Goriška cesta 
17 5270 Ajdovščina.
Na sprednjo stran kuverte pripišite: 
Slikovna križanka ! Med izžrebance 
bomo tudi tokrat razdelili tri flaškone 
vina, ki jih bo prispevalo Vinarstvo 
Vidmar z Ustij.

Rešitev nagradne križanke št. 7 
iz prejšnje številke: Stael, napa,
Mavretanec, Zelen, Irena, SA, rtina, 
NC, ovce, Ni, oči, rtič, Jules, TO, 
Angarsk, Ahonen, No, Esma, trk, amin, 
step, poganjek, Štern, ona, ost, steklo, 
Panov, Leo, LO, agora, pet, okar, 
Ron, prodaja, vina, Žorž, oficir, DNA, 
Strane

ipv*.
V uredništvo je prišlo 82 pravilnih rešitev 
križanke iz 7. številke Latnika.
Izžrebanci so:
Marinka Lozar, Vrtovin 25/a, Črniče 
Franc Krapež, Gradišče 50, Ajdovščina 
Silva Vehovar, Kosovelova 3, Vipava

Čestitamo!!!
Nagrade dobite v Vinarstvu Žorž na Slapu, 
telefon: 041-698-556.

Rešitve križanke pošljite do 15.2.2003 na 
naslov: Nova Nova d.o.o., Goriška 17, 5270 
Ajdovščina.

Obvestila in male oglase sprejemamo med 
8. in 12. uro, na tel.: 05 3680505 (Renata).
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